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R O M A N I A 
JUDEŢUL TIMIŞ 
CONSILIUL JUDEŢEAN 

 
 

PROCES VERBAL  
încheiat în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Timiş din 30 septembrie  2015  
 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Doamnelor şi domnilor, 
Declar deschisă şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Timiş şi vă anunţ că sunt 

prezenţi un număr de 34 consilieri judeţeni din totalul de 35 consilieri judeţeni în funcţie.  
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr. 382/24.09.2015 şi a fost adusă la 

cunoştinţă publică prin publicarea pe site-ul propriu şi comunicare către mass-media. 
La şedinţă participă, în calitate de invitaţi, şefi de compartimente şi specialişti din 

aparatul propriu, conducătorii unor instituţii şi servicii publice de sub autoritatea consiliului 
judeţean, precum şi reprezentanţii mass-media.  

 
Vă prezint, în continuare, ordinea de zi a şedinţei. 

1. Proiect de hotarare privind modificarea si completarea Hotararii Consiliului Judeţean 
Timiş nr. 5/28.01.2015 privind aprobarea dării în folosinţă gratuită a unui teren către 
Agenţia Naţională pentru Locuinţe în vederea construirii unor unităţi locative. 

2. Proiect de hotărâre privind propunerea aprobării dării în folosinţă gratuită a unui spaţiu din 
cadrul Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă “Pius Brânzeu” Timişoara către Agenţia 
Naţională pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii. 

3. Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a Regulamentului de Organizare şi 
Funcţionare a Sistemului de Parcare cu Plată din Timişoara, strada Sfântul Ioan, nr. 3. 

4. Proiect de hotărâre privind propunerea aprobării efectuării studiului de oportunitate şi a 
raportului de evaluare pentru crearea unui punct muzeal în localitatea Corneşti, DN 69, 
km 18, comuna Orţişoara, Judeţul Timiş. 

5. Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a licenţelor de traseu pentru 
efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale unor operatori de 
transport rutier. 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea neexercitării dreptului de preemţiune din partea 
Judeţului Timiş la intenţiile de înstrăinare a unor imobile cu altă destinaţie decât cea de 
locuinţe. 

7. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Normativului privind dotarea cu 
autovehicule şi consumul lunar de carburanţi. 

8. Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului Judeţean Timiş nr. 243/2014 
de aprobare a tarifelor pentru unele servicii de interes judeţean. 
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9. Proiect de hotărâre privind modificarea unor contracte de concesiune încheiate de către 
Consiliul Judeţean Timiş cu societăţi care îşi desfăşoară activitatea în Parcul Industrial şi 
Tehnologic Timişoara. 

10. Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a indicatorilor tehnico-economici 
aferenţi Documentaţiilor de Avizare pentru Lucrări de Intervenţii pentru unele drumuri 
judeţene. 

11. Proiect de hotărâre privind propunerea de modificare şi completare a Hotărârii Consiliului 
Judeţean Timiş nr. 53/2015 privind finanţarea unor structuri sportive pe anul 2015. 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării  Hotărârii Consiliului Judeţean Timiş nr. 
54/2015 pentru aprobarea “Agendei principalelor manifestări cultural-artistice şi sportive” 
pentru anul 2015. 

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între Consilul 
Judeţean Timiş şi Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură privind gestiunea 
Registrului Agricol în format electronic. 

14. Proiect de hotărâre privind privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între 
Consilul Judeţean Timiş şi Direcţia de Evidenţă a Persoanelor şi Administrarea Bazelor 
de Date pe linia furnizării de date din Registrul Naţional de Evidenţă a Populaţiei. 

15. Proiect de hotărâre privind propunerea de revocare şi desemnare a unui membru al 
Comisiei speciale stabilite prin Hotărârea Consiliului Judeţean Timiş nr.15/30.01.2013, 
constituită în vederea analizării situaţiei contractelor încheiate cu beneficiarii din cadrul 
Bastionului „Theresia” Timişoara şi Parcului Industrial şi Tehnologic Timişoara. 

16. Proiect de hotărâre privnd revocarea şi desemnarea reprezentantului Judeţului Timiş în 
Consiliul de Administraţie al Institutului de Boli Cardiovasculare Timişoara. 

17. Proiect de hotărâre privnd numirea unui reprezentant al Judeţului Timiş în Consiliul de 
Administraţie al Centrului Şcolar pentru Educaţie Incluzivă ”Constantin Păunescu” Recaş. 

18. Intrebări.  Interpelări. 
De asemenea, avand in vedere ca au intervenit anumite probleme care sunt urgente 

şi nu suferă amânare, şi care depind de aprobarea consiliului judeţean, propun completarea 
ordinii de zi cu următoarele proiecte: 

Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a indicatorilor tehnico-economici 
aferenţi Documentaţiei de Avizare pentru Lucrări de Intervenţii pentru obiectivul „Lărgire DJ 
691 de la km 2+600 la km 2+715”. 

Proiect de hotărâre privind susţinerea financiară de către Judeţul Timiş pentru 
perioada 2017-2022 a proiectului “Capitală Europeană a Culturii” derulat de Uniunea 
Europeană. 

 Proiectele au fost supuse dezbaterii în şedinţa reunită a Comisiilor de specialitate, au 
fost avizate favorabil  şi s-a aprobat în unanimitate, prin vot deschis,  introducerea lor pe 
ordinea de zi a şedinţei, astfel că  la punctul 18 va fi „Proiect de hotărâre privind propunerea 
de aprobare a indicatorilor tehnico-economici aferenţi Documentaţiei de Avizare pentru 
Lucrări de Intervenţii pentru obiectivul „Lărgire DJ 691 de la km 2+600 la km 2+715”, iar la  
punctul 19 va fi Proiect de hotărâre privind susţinerea financiară de către Judeţul Timiş 
pentru perioada 2017-2022 a proiectului “Capitală Europeană a Culturii” derulat de Uniunea 
Europeană. În consecinţă, la  punctul 20 de pe ordinea de zi vor fi  „Întrebări, interpelări”. 
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Dacă sunt discuţii sau alte propuneri. 
 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, grupul consilierilor judeţeni din cadrul PNL 

propune retragerea  a două proiecte de pe ordinea de zi, respectiv  proiectele  înscrise la 
punctul 8 şi punctul 9. Proiectul de la punctul 8 este cel   care priveşte diminuarea tarifului  
pentru abonamentele  la acea parcare pe care o avem noi lângă  Hotel Timişoara şi  asta 
pentru că nu am găsit în proiect o justificare clară a necesităţii diminuării acestui tarif.  Este o 
parcare situată ultra central, este ocupată tot timpul şi pentru că trebuie să acţionăm în 
spiritul acumulării unor venituri cât mai mari pentru consiliul judeţean nu văd de ce ar trebui 
să diminuăm din nou acest tarif acum, fără nicio justificare. Din câte ştiu, nu există nici măcar 
un studiu de piaţă în acest sens.  

Avem în Timişoara mai multe parcări publice şi private şi nu înţeleg de ce acest tarif 
trebuie diminuat. Din acest motiv, propunem retragerea proiectului de pe ordinea de zi, în 
sensul amânării proiectului până când vom avea câteva date de referinţă, comparative, 
pentru a şti exact la cât să fixăm acest tarif.  

Pe de altă parte, constatăm cu surprindere faptul că din nou avem pe ordinea de zi un 
punct referitor la PITT, care priveşte acea Ordonanţă 77 prin care ni se atrăgea atenţia, de 
fapt, că noi nu putem acorda drepturi preferenţiale unor firme din PITT.  

În şedinţa de plen de luna trecută cred că grupul de consilieri PNL şi-a exprimat 
poziţia foarte clar, spunând că nu putem să acoperim în plenul consiliului judeţean ceea ce 
trebuia să facă aparatul executiv. Ordonanţa se aplică. Nu se discută şi nu se votează.  

Prin urmare, susţinem şi astăzi punctul de vedere exprimat data trecută prin care am 
solicitat şi atunci retragerea de pe ordinea de zi, întrucât am considerat că nu este de 
competenţa noastră să votăm pentru aşa ceva. Ordonanţa trebuie să se aplice. Actul 
adiţional încheiat cu firmele respective va cuprinde doar prevederile ordonanţei şi nimic mai 
mult. Deci nu este nevoie să luăm o decizie în plenul consiliului judeţean. Aparatul executiv 
face actul adiţional, încearcă să-l semneze cu firmele respective,  care sperăm că vor fi de 
acord şi nu vom ajunge în instanţă.  

În concluzie, grupul PNL propune retragerea proiectului de hotărâre înscris pe ordinea 
de zi la punctul 9, având în vedere că este de competenţa aparatului executiv şi nu a 
plenului.  

Deci, propunerea noastră este ca punctul 8 să fie amânat şi punctul 9 să fie anulat.  
 

Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dau cuvântul domnului director Doroş Marţian să ne spună punctul său de vedere cu 

privire la punctul 8 şi domnului secretar Dănuţ Ardelean să ne spună punctul său de vedere 
cu privire la punctul 9.  

 
Domnul Doroş Marţian – director Direcţia de Prestări Servicii Timiş 

 Cu privire la propunerea domnului consilier Marian Vasile de retragere şi amânare a 
punctului 8 de pe ordinea de zi, doresc să vă informez că parcarea privată a Iprotim-ului are 
un tarif de 3 lei/oră, tariful de 4 lei/ora este unul normal,  iar pentru tariful de abonament am 
solicitat 250 lei pentru abonaţii care vor avea şi sunt în acest moment pe o perioadă de 3,6, 9 
şi 12 luni. De ce? Pentru că dumnealor plătesc în avans abonamentul pe un an de zile.  Am 
propus un tarif de 300 lei pentru abonaţii care doresc parcarea pe o lună de zile accidental.  
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Domnul preşedinte Titu Bojin 
Care este diferenţa de preţ?  
 
Domnul Doroş Marţian – director Direcţia de Prestări Servicii Timiş 

 Diferenţa este de 50 lei/lună. De exemplu, dacă dumneavoastră vă luaţi abonament 
cu 1 octombrie pentru 1 an plătiţi la casierie instituţiei 3000 lei pentru 12 luni. Dar dacă vă 
luaţi doar pe o lună, să zicem doar pentru luna octombrie, după care nu mai luaţi pentru o 
altă lună, atunci să fie 300 lei. Acest lucru mi se pare normal pentru că suntem singura 
parcare din oraş cu abonament lunar şi cu solicitări destul de multe.  
 
 Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
 Domnule preşedinte, cu toată stima, nu putem să mergem pe afirmaţii de genul „se 
pare”. Noi  nu spunem că nu este oportun sau necesar. Spunem doar că această decizie să 
doreşte a fi luată legaţi la ochi. Trebuie să facem un studiu de piaţă în sistemul public şi 
privat pentru parcările din Timişoara şi ulterior, cu aceste date pe masă, să luăm o decizie.  
Din acest motiv am solicitat amânarea şi nu anularea proiectului. De asemenea, solicităm un 
studiu comparativ care să ne ajute să luăm o decizie, să ştim ce să facem pentru că, deşi nu 
îmi place să mă repet, vă spun că este într-o poziţie ultracentrală şi parcarea este tot timpul 
plină. Deci, nu văd necesitatea sau oportunitatea acestei diminuări de tarif.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Din câte am înţeles diminuarea este doar la tariful pe lună şi nu la cel anual.  
 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Este vorba despre tarife în general şi eu consider că este mai bine să amânăm 

discuţiile. Cu ce ne deranjează să amânăm puţin proiectul?  
 

Domnul preşedinte Titu Bojin  
Problema este că în urma controlului efectuat de Curtea de Conturi aveam obligaţia 

să respectăm decizia Curţii de Conturi.  Sper să nu ajungem să spunem, ca şi la punctul 9, 
că este problema executivului.  

    Pentru că am văzut că s-au făcut în comisii amendamente, aş vrea să vă 
informez că nu se va mai acorda nici un fel de gratuitate pentru nimeni. Se vor lua doar 5 
abonamente pe care le va plăti consiliul judeţean şi de la preşedinte până la consilieri toată 
lumea are dreptul să parcheze acolo cu condiţia să nu fie mai mult de 5 parcări. În situaţia în 
care şi cel de-al şaselea consilier are nevoie, atunci pe baza chitanţei eliberate se va face 
decontarea aşa cum se procedează la deplasarea consilierilor în judeţ.  Deci, nimeni nu va 
mai beneficia de abonament preferenţial. Abonamentele vor fi ale consiliului judeţean pentru 
cele cinci locuri şi se va merge pe principiul „primul venit  - primul servit”.  
 În urma discuţiilor din comisie, am decis să anulăm toate facilităţile şi nu vor mai 
exista 37 de abonamente nominale ci doar 5 abonamente ale consiliului judeţean de care pot 
beneficia consilierii judeţeni şi aparatul de conducere. Curtea de Conturi nu ne dă voie să 
avem aceste facilităţi şi atunci am decis să luăm cele 5 abonamente pe consiliul judeţean 
pentru a nu exista discuţii că unii au şi alţii nu.  
 Revenind la proiectul supus dezbaterii, dacă dumneavoastră, domnule Marian Vasile, 
consideraţi că tariful este prea mic, vă rog să faceţi altă propunere, astfel încât,  să nu fim 
nevoiţi să amânăm proiectul de hotărâre.  
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Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Cum să fac o propunere legală atâta timp cât nu am un studiu de piaţă? Propunerea 

mea este foarte clară – solicit amânarea proiectului. În plus, vreau să vă spun că nu înţeleg 
de ce este atâta grabă.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Controlul a fost făcut acum 3 luni şi am considerat că trebuie să punem în aplicare 

decizia Curţii de Conturi pentru că au un termen de aplicare al tarifelor, termen care a fost în 
30 iunie 2015.  

 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Deşi nu este foarte clar, din proiect reiese că noile tarife se vor aplica de la 1 ianuarie 

2015. În acest caz, nu înţeleg de ce trebuie să ne grăbim acum.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Da, dar hotărârea trebuie dată.  
 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Dar mai avem timp. Nu trebuie să ne grăbim.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Este o decizie a Curţii de Conturi în urma controlului efectuat la Direcţia de Prestări 

Servicii.  
 

Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Domnule preşedinte, să ştiţi că noi ne menţinem propunerea de retragere a proiectului 

de pe ordinea de zi, în sensul amânării acestuia.  
 

Domnul consilier judeţean Bojin Mihăiţă 
Aş dori să-mi spună domnul director Doroş dacă ştie care sunt preţurile la parcarea de 

vis-a-vis de consiliul judeţean. Este o parcare privată şi aş vrea să ştiu dacă preţurile sunt la 
fel ca cele practicate de noi sau altele.  

 
Domnul Doroş Marţian – director Direcţia de Prestări Servicii Timiş 

 Are preţuri mai mari. 
 
 Domnul consilier judeţean Bojin Mihăiţă 
 Şi atunci de ce trebuie să scădem noi preţurile.  
 
 Domnul consilier judeţean Juravle Petru 
 Susţinem retragerea proiectului de pe ordinea de zi şi amânarea lui, pentru că această 
problemă nu s-a discutat în Comitetul director. Cred că toate problemele trebuiau discutate în 
Comitetul director.  
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 Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
 Domnule preşedinte, aţi pus o întrebare nevinovată cu privire la faptul că termenul a 
fost sau nu depăşit şi aţi constatat cu regret că acest termen a fost depăşit.  
 Nu aţi avut nici o emoţie că termenul a fost depăşit cu aproape 3 luni, aşa că nu văd 
ce mai contează dacă mai amânăm puţin.  
 
 Domnul consilier judeţean Szatmari Ştefan  
 Referitor la parcarea învecinată cu consiliul judeţean şi nu voi da numele locaţiei unde 
se află, vă pot spune că tariful de parcare este de 10 lei/oră în intervalul orar 7-20, 5 lei/oră 
este şi tariful orar între 20 -7, iar  în week-end este 5 lei/oră între orele 7-20 şi 2 lei/oră între 
orele 20-7.  
 Vreau să-l informez pe domnul director că avem solicitări de abonament chiar şi cu 
500 lei pe lună şi nu facem faţă. Deci, nu suntem dispuşi să eliberăm abonamente de 
parcare nici măcar cu 500 lei/lună.  Aşa că, 250 lei sau 300 lei cât s-a propus eu cred că este 
un preţ rezonabil.  
 
 Domnul preşedinte Titu Bojin 
 De acord domnule Szatmari. M-aţi convins.  Aşa că sunt de acord să amânăm 
proiectul.  
 Prin urmare, supun la vot amânarea proiectului înscris la punctul 8 pe ordinea de zi 
pentru  luna octombrie. Însă, am rugămintea ca toţi cei care vor să se implice, mai ales cei 
din Consiliul director, să analizeze atent, să găsească cea mai bună soluţie şi să ne spună 
ce decizie au luat şi să discutăm din nou în următorul plen al consiliului judeţean.  
 Supun la vot amânarea proiectului de hotărâre înscris la punctul 8 pe ordinea de zi. 

 Consiliul Judeţean Timiş a aprobat scoaterea proiectului de pe ordinea de zi şi 
amânarea lui pentru şedinţa din luna octombrie cu 28 voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Borha Liviu, Cocean Liviu,  
Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, Gaita Oana, 
Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Popescu 
Marin, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, , 3 voturi „împotrivă” din partea doamnelor/domnilor Pau 
Radu, Plavoşin Deian, Zanfir Florian, şi 3 abţineri din partea domnilor Bologa Gheorghe, 
Dobra Călin, Stancu Traian. Domnul Daviţoiu Ioan nu a votat.  

 În continuare, dau cuvântul domnului secretar să ne spună punctul său de vedere cu 
privire la proiectul de hotărâre înscris la pct. 9 pe ordinea de zi.  
 
 Domnul Dănuţ Ardelean – Secretar al judeţului Timiş  
 Bună ziua,  
 Revin cu explicaţii privind necesitatea aprobării, prin hotărâre a consiliului judeţean, a 
actului adiţional încheiat de către Judeţul Timiş cu societăţile care au beneficiat de facilităţi în 
Parcul Tehnologic şi Industrial cu următoarea motivaţie:  
 În luna iunie aţi avut amabilitatea şi aţi aprobat modificarea Caietului de sarcini şi 
Contractul cadru cu privire la aceste facilităţi care au fost scoase din aceste documente, iar 
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în situaţia în care Contractul cadru se modifică, el fiind aprobat doar prin hotărârea 
Consiliului Judeţean Timiş, doar consiliul judeţean poate să aprobe modificarea lui, sau să 
propună un Act adiţional. Acesta este raţionamentul prin care numai prin hotărârea consiliului 
judeţean se poate modifica Contractul cadru şi încheierea acelui Act adiţional.  
 Depinde doar dacă sunteţi de acord sau nu. Eu încerc să vă fac să înţelegeţi că 
trebuie să încheiem un Act adiţional, iar executivul nu poate face acest lucru atâta timp cât 
nu are aprobarea consiliului judeţean.  
  
 Domnul preşedinte Titu Bojin  
 După cum aţi văzut, am scos proiectul cu Ornella, astfel încât să eliminăm orice fel de 
discuţii şi să nu mai fie nicio suspiciune că există gânduri ascunse cu alte proiecte.  Vă rog 
să fiţi de acord. pentru că nu cred că greşim  cu nimic dacă, aşa cum ne-a explicat domnul 
secretar, modificarea contractului s-a făcut de consiliul judeţean acum 3 luni, tot noi să facem 
acelaşi lucru acum. Rog opoziţia să înţeleagă că nu este vorba de o anumită firmă sau că e 
interesul cuiva.  
 Sunt nişte reguli pe care trebuie să le respectăm, altfel, discutăm din nou aşa cum a 
fost în 30 iunie, când trebuia să ne raportăm la decizia Curţii de Conturi pentru parcare. Nu 
vreau să avem discuţii din nou şi să o luăm de la capăt. Nu cred că facem vreo facilitate 
cuiva dacă aprobăm acum. Aş vrea să vă gândiţi, pentru că fiind vorba de patrimoniu e 
nevoie de votul a două treimi. Nu cred că este cazul să facem acum mai mult decât s-a făcut, 
respectiv s-a scos firma care era cu discuţii, s-au făcut modificări. Acum sunt cele 3 firme 
care funcţionează în PITT.  
 Ştiţi foarte bine şi chiar v-am rugat să găsim o soluţie pentru funcţionarea PITT în 
următoarele 3 luni de zile, întrucât am constatat cu toţii că sunt probleme de funcţionare în  
PITT, probleme din punct de vedere al gestionării contractelor financiare, juridice şi cred că e 
cazul să găsim o soluţie mai bună şi fiecare dintre dumneavoastră să vină cu propuneri în 
acest sens.  
 Aş vrea să vă gândiţi bine, să dăm posibilitatea executivului să încheie contracte cu 
aceste firme pentru că altfel, iarăşi ajungem în instanţă, iarăşi vor fi restanţe la plată, iarăşi 
vor fi majorări şi  penalităţi care nu se acceptă ş.a.m.d. Nu cred că poate spune cineva că 
există, măcar intenţia unei facilităţi a unuia dintre contractele care trebuie să funcţioneze în 
PITT.  
 
 Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
 Domnule preşedinte, subliniez faptul că proiectul de hotărâre este o încercare 
repetată, tardivă, de a acoperii o ilegalitate. Ordonanţa 77 trebuia aplicată imediat şi nu mai 
trebuia să existe nici o intervenţie a consiliului judeţean pentru o modificare contractuală 
care, de fapt, se aplică imediat.  
 În condiţiile în care, este posibil, ca dumneavoastră să nu fiţi de acord cu scoaterea 
proiectului de pe ordinea de zi, aş vrea să pun o întrebare domnului director al Direcţiei 
Buget – Finanţe, şi anume, să presupunem că s-ar factura acum, în luna septembrie o plată 
care ar fi trebuit executată în luna ianuarie, cine se face vinovat pentru neîncasarea  
penalităţilor de întârziere şi cine o să plătească aceste penalităţi de întârziere?  
 Din păcate nu am avut buna inspiraţie să comunicăm în scris apariţia OUG 77 şi 
obligaţiile de plată, imediat. Deci, nu am transmis niciun document în scris acestor firme şi 
este clar că există penalităţi de întârziere la facturi care trebuiau emise şi achitate  în 
ianuarie, acum, emise în octombrie, nu le va mai achitat nimeni.  
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 Domnul Marcu Marcel – director Direcţia Buget – Finanţe  
 Dacă societăţile vor achita în termen de 30 de zile de la data facturării nu se vor 
calcula penalităţi. Firmele nu plătesc penalităţi pentru facturi care nu au fost emise.  
 
 

Domnul consilier judeţean Juravle Petru 
Domnule preşedinte, nu am auzit care este punctul de vedere al reprezentanţilor PITT 

cu privire la această situaţie şi care sunt motivele pentru care s-a ajuns în această situaţie. 
Aş vrea să primim o explicaţie din parte lor.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dumneavoastră nu aţi fost la ultima şedinţă? 
 
Domnul consilier judeţean Juravle Petru 
Am fost la ultima şedinţă, însă domnul director Sergiu Bălaşa nu a fost prezent.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
A fost doamna Nicoleta Tisu. 
 
Domnul consilier judeţean Juravle Petru 
Da, dar nu a fost domnul director Sergiu Bălaşa.  
Domnul Marius Martinescu, foarte corect a spus că la apariţia ordonanţei trebuia 

transmisă adresă prin care se informa că se intră în plată sub altă formă. Dacă 
dumneavoastră aţi fi reprezentantul unei societăţi din PITT aţi fi de acord să plătiţi penalităţi? 

Pe de altă parte, nu susţin ideea domnului director Marcu Marcel,  prin care spune 
că se va  plăti de la data facturării.  Nu sunt de acord cu acest lucru, pentru că atunci când 
vine Curtea de Conturi, o să spună că trebuie să se plătească de la data la care a intrat în 
vigoare ordonanţa şi penalităţile se aplică.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Tocmai pentru a nu mai amâna posibilitatea sau nu a unor intervenţii fiscale care 

trebuie făcute prin facturare, aş vrea să fiţi de acord. Aceasta a fost rugămintea mea către 
dumneavoastră. Dacă tot am intervenit, la 3-4 luni după ordonanţă, cu proiectul de hotărâre 
prin care am modificat Contractul cadru, vă rog să fiţi de acord să facem şi acest 
amendament la hotărârea dată, astfel încât să poată fi aprobată şi să se poată factura. Nu 
văd de ce trebuie să continuam aceste discuţii, să ducem acest lanţ al slăbiciunilor care în 
final ne va arăta dacă trebuie plătite sau nu penalităţile.  

Nu cred că e cazul să facem acum o expertiză economică. Întrebarea domnului 
Martinescu a fost corectă, dar vă rog să mergem mai departe, să aprobăm şi să dăm 
posibilitatea executivului să facă facturarea pentru că acest lucru depinde doar de noi.  

 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Aş vrea să vă spun că dacă Contractul cadru era făcut corect la vremea respectivă 

şi conţinea şi aceste modificări care să survină de la sine, odată cu modificarea legii, acum 
nu ar mai fi fost aceste discuţii, lucrurile s-ar fi întâmplat de la sine, fără să mai fie nevoie de 
votul consilierilor judeţeni.  
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Dacă există un paragraf în Contractul cadru care spune că orice modificare duce la 
schimbări, printr-un act adiţional sau printr-o altă formă, a cuantumului plăţilor, atunci nu ar 
mai fi fost atâtea discuţii şi nici nu ar mai fi trebuit să votăm noi, pentru că lucrurile s-ar fi 
întâmplat de la sine, executivul ar fi luat act de prevederile legii, iar administratorul PITT nu 
ar mai veni în faţa noastră dacă Contractul cadru ar fi fost făcut foarte bine.  

 
Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe 
Aş vrea să-mi prezint şi eu punctul de vedere cu privire la acest proiect de hotărâre. 

Astfel, art. 2 spune că noi emitem această hotărâre cu scopul de a recupera o redevenţă 
datorată de la 1 ianuarie 2015. Sigur că factura pentru cele 3 firme care funcţionează în PITT 
nu a fost emisă, pentru că nu a existat un temei legal.  

Pentru a rezolva problema, consider că trebuie să adoptăm această hotărâre, deşi 
sunt de acord că la un contract, orice acte normative care apar, administratorul PITT trebuie 
să pună în aplicare acele acte normative. Nu consiliul judeţean trebuie să facă acest lucru, ci 
administratorul ar fi trebuit să întocmească o anexă la contract cu modificările legislative 
apărute şi să emită debitele respective.  

Pentru a ieşi din această încurcătură, propun să aprobăm acest proiect de hotărâre, 
iar dacă-l aprobăm dăm posibilitatea societăţilor care activează în PITT să conteste în 
instanţă hotărârea consiliului judeţean ca fiind ilegală. Aceasta este realitatea, pentru că nu 
se pot încasa nişte bani retroactiv. Atunci când vom fi controlaţi de Curtea de Conturi putem 
spune că am emis hotărârea, am vrut să recuperăm banii, însă societăţile care sunt în PITT, 
printr-o sentinţa judecătorească au câştig de cauză şi nu ne pot plăti aceste sume.  

În acest caz toată lumea va fi liniştită. Consiliul judeţean că a emis hotărârea, iar 
societăţile că au posibilitatea să ne acţioneze în instanţă. Acesta este punctul meu de 
vedere. Vă mulţumesc! 

 
Domnul consilier judeţean Marian  Constantin Vasile 
Domnule preşedinte, de ce nu ne lăsaţi să vorbim, pentru că noi încercăm să găsim 

soluţii. Aşa cum aţi spus, e nevoie de votul a două treimi şi noi chiar vrem să găsim o soluţie.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Domnule Marian Vasile, aţi vorbit de prea multe ori. Nu vă mai dau cuvântul şi să 

ştiţi că nu e obligatoriu să votaţi, pentru că nu e prima dată când se întâmplă acest lucru şi 
de fiecare dată, cel puţin de 4 şedinţe facem teleconferinţă politică pe baza acestui proiect. 
Domnul Liviu Cocean, care şi-a dat demisia din funcţia de preşedinte al Comisiei speciale, 
deşi avea o responsabilitate faţă de ceea ce se întâmplă acolo, acum vine să ne dea lecţii.  

Din nou vă spun că nu este o hotărâre cu tentă împotriva cuiva, sau în favoarea 
cuiva, ci este o legalizare a unei hotărâri date de consiliul judeţean. Sunt de acord cu ce a 
spus domnul Liviu Cocean şi Juravle Petru, cu privire la faptul că trebuia să existe un 
paragraf în contract.  

 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Tocmai pentru că vrem să găsim o soluţie bună, acoperitoare, am făcut această 

propunere.  
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Domnul preşedinte Titu Bojin 
Păi de 4 luni tot căutaţi soluţia şi nu aţi mai găsit-o. Votaţi astăzi şi vă promit că 

niciodată nu mai pun această hotărâre pe ordinea de zi, atâta timp cât sunt eu preşedinte.  
 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Aparatul executiv, împreună cu dumneavoastră, doreşte să găsească o soluţie, 

pentru ca plenul consiliului judeţean să scoată castanele din foc, cu mâna altuia.  
 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dar oare dumneavoastră nu aţi făcut parte din executiv în luna ianuarie? 
 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
În vara nu am mai fost în executiv.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În vară nu, dar în ianuarie, februarie, martie aţi făcut parte din executiv? 
 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Domnule preşedinte, în cazul în care proiectul rămâne pe ordinea de zi, eu, în 

numele grupului PNL, voi solicita o pauză de consultare.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Sunt de acord cu pauza de consultare.  
 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Domnule preşedinte, să ştiţi că mi-am dat demisia pentru că atunci când consiliul 

judeţean, administratorul de la PITT, sau executivul consiliului judeţean dorea să-mi 
transmită să votăm un proiect, convoca comisia pentru a ţine şedinţa, iar atunci când nu erau 
interesaţi, atunci nimeni nu ne anunţa nimic.  

Domnule preşedinte, atunci când există proiecte, dacă tot conta această comisie, 
atunci ar fi trebuit să fim anunţaţi atât noi, cât şi alte comisii de specialitate, să vadă în cadrul 
comisiilor ce s-a gândit în inteligenţa membrilor acestei Comisii speciale, ce hotărâri au luat 
şi cu ce propuneri au venit.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 

    Chintesenţa comisiei aţi fost dumneavoastră, ca şi preşedinte al Comisiei speciale. 
Dumneavoastră trebuia să adunaţi toate valorile, toate propunerile de la ceilalţi. 
 

Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
    Dar dumneavoastră ne trimiteaţi toate documentele şi toate informaţiile înaintea 
şedinţelor comisiilor de specialitate.  
  
    Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 

Domnule preşedinte, vă rog supuneţi la vot propunerea mea şi dacă va trece atunci 
vă rog să ne acordaţi o pauză de consultări.  
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Domnul preşedinte Titu Bojin 
Spuneţi „dacă trece” în sensul dacă proiectul rămâne pe ordinea de zi.  Bun, în 

aceste condiţii, dau cuvântul domnilor Juravle Petru şi Pau Adrian, întrucât nu au luat până 
acum cuvântul, după care supun la vot propunerea domnului Marian Constantin Vasile.  

 
Domnul consilier judeţean Pau Adrian  
Domnule preşedinte, constat cu regret că suntem rupţi în două, respectiv consiliul 

judeţean şi executivul. Cred că aici suntem împreună pentru a găsi soluţii la toate problemele 
cu care ne confruntăm în activitatea noastră.  

Aveţi perfectă dreptate când spuneţi că executivul trebuia să ia măsuri la vremea 
respectivă, dar împiedicarea executivului să ia decizii în acest moment nu cred că este 
corect.  

Haideţi să trecem dincolo de luptele politice, să rămânem în spaţiul administrativ.  
Acum nu facem altceva decât să spunem că nu e problema noastră, iar ei trebuie să se 
descurce. Nu domnilor, este şi problema noastră, a consiliului judeţean, este problema 
tuturor pentru că cetăţenii ne-au ales nu pentru a expune executivul ci pentru a colabora cu 
executivul, pentru a găsi soluţii  în rezolvarea tuturor problemelor.  

Aud mereu discuţia că trebuia să găsim soluţii de 4 luni de zile. Nu am vrut să 
intervin la proiectul cu parcările, dar trebuie  să ştiţi că TELPARK, în cea mai scumpă zonă, 
este 85 lei/lună. De ce nu mărim veniturile la primărie? Vreţi să le mărim la consiliul 
judeţean?  Este senzaţional! Putem fi toţi buni doar din punct de vedere politic. Haideţi, ca 
fiecare dintre noi să facem administraţie.  

Rugămintea mea nu este un atac frontal la adresa nimănui, ci doar o rugăminte la 
toleranţă. Vă rog să daţi dovadă de înţelepciune. Vă mulţumesc! 

 
Domnul consilier judeţean Juravle Petru 
Domnule preşedinte, soluţia o avem chiar aici. Dacă ne uităm la obligaţiile 

concedentului, art. 1  alin. b) se spune foarte clar că nu avem voie să modificăm în mod 
unilateral contractul de concesiune, în afară de cazurile prevăzute în mod expres de lege.  

 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Numai dacă intervine o modificare legală, iar acum a intervenit o modificare conform 

legii şi trebuie modificat Contractul cadru prin Act adiţional.  
Aş vrea să înţelegeţi următorul aspect şi vă anunţ că nu o să mai fie niciodată  acest 

proiect pe ordinea de zi a şedinţelor de plen.  Dacă dumneavoastră nu votaţi acest proiect, 
domnul Marcu Marcel nu va factura, pentru că nu are temei legal, iar dacă nu va factura, va 
veni Curtea de conturi şi ne va întreba de ce nu s-a facturat. Domnia sa va trebui să spună 
că nu a avut hotărârea consiliului judeţean, iar urmare supunerii la vot a acestei hotărâri se 
va putea vedea cine şi cum a votat.  

Vă rog să priviţi constructiv acest aspect, pentru că nu e nimic ascuns aici. Este doar 
o hotărâre a cărei aprobare stă în puterea plenului consiliului judeţean. Nimeni, în afară de 
dumneavoastră nu poate să modifice Contractul cadru.  

 
Domnul consilier judeţean Stanciu Pompiliu 
Domnilor colegi, vă rog să observaţi faptul că executivul se află într-o situaţie dificilă 

în ceea ce priveşte modificarea unui contract, prin încheierea unui Act adiţional la Contractul 
cadru, şi de legea pe care trebuie să o aplicăm.  
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De fapt, tot ceea ce facem noi aici nu este o modificare a contractului dar nici nu 
putem modifica legea. Tot ceea ce facem este să punem de acord, printr-un act adiţional, 
contractul cu legea.  Consider că toate discuţiile sunt în plus şi fără alt obiect pentru că 
obiectul este foarte clar: punerea în acord a contractului cu legea printr-un act adiţional. Actul 
adiţional nu-l poate face executivul decât cu acordul consiliului judeţean.  

Gândiţi-vă la verificările ulterioare ale Curţii de conturi care ne va întreba de ce 
consiliul judeţean nu şi-a dat acordul. Facem un lucru prea mare dintr-o chestiune foarte 
simplă, şi anume, legea trebuie aplicată.  

 
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Domnule Dănuţ Ardelean, cu tot respectul, cred că greşiţi. Dumneavoastră aţi 

încercat, nu să ne ameninţaţi, ci doar să ne avertizaţi politicos că în situaţia în care proiectul 
nu se aprobă, vă supăraţi, nu-l mai introduceţi pe ordinea de zi niciodată şi nu se facturează. 
Din ceea ce a dat citire colegul nostru, ca fiind clauză în contract, rezultă clar că modificarea 
trebuia transmisă la apariţia OUG 77/2014  

Din nou, vă reamintesc domnule secretar, un lucru pe care cu siguranţă îl ştiţi foarte 
bine, şi anume că această ordonanţă a apărut în luna decembrie 2014 şi nu acum, în luna 
septembrie 2015, iar aplicarea ei trebuia făcută cu 1 ianuarie 2015.   

Sunt 9 luni de când, dumneavoastră în calitate de secretar al judeţului şi în calitate 
de apărător al legii, ar fi trebuit şi aveaţi obligaţia să avertizaţi compartimentele de resort de 
apariţia OUG 77/2014 pentru a da drumul la notificările pentru cele trei firme şi să verificaţi 
dacă aceste notificări au fost transmise.  Aceasta era obligaţia dumneavoastră.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În afară de critică mai aveţi ceva de spus? 
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Dar această critică înseamnă bani şi înseamnă o ilegalitate comisă pe care vreţi 

acum să o acoperiţi.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
De acord. Atunci primele cinci luni şi le asumă executivul, împreună cu mine şi  cu 

PITT-ul, după care, următoarele  4 luni vi le asumaţi dumneavoastră pentru că votaţi 
împotrivă.  

  
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu  
Nu, vă asumaţi dumneavoastră pentru întreaga perioadă, pentru că vina vă aparţine. 

Noi nu avem obligaţia să acoperim o ilegalitate.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dar aveţi obligaţia sa votaţi împotrivă? 
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Nu suntem obligaţi să acoperim prin vot o ilegalitate.  
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Domnul preşedinte Titu Bojin  
Bun, în aceste condiţii, vă supun la vot scoaterea sau nu de pe ordinea de zi a 

proiectului de hotărâre înscris la punctul 8 aşa cum a propus domnul Marian Constantin 
Vasile. 

 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Domnule preşedinte vă rog să vă hotărâţi ce votăm. Votăm scoaterea sau 

menţinerea proiectului pe ordinea de zi. Exprimarea dumneavoastră este ambiguă. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Domnule Liviu Cocean, liniştiţi-vă pentru că nu v-am luat secretar să-mi spuneţi ce 

să fac. Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile a propus scoaterea de pe 
ordinea de zi a proiectelor înscrise la punctele 8 şi 9. Proiectul de la pct. 8 s-a supus la vot şi 
am fost de acord să fie scos astăzi de pe ordinea de zi  şi amânat până la următorul plen.  

Referitor la proiectul de la pct. 9, domnia sa a propus scoaterea de pe ordinea de zi 
şi anularea acestui proiect.  

Deci, supun la vot amendamentul domnului Marian Constantin Vasile prin care 
propune scoaterea de pe ordinea de zi a proiectului de hotărâre înscris la pct. 9 şi am 
rugămintea către colegii mei din PSD şi independenţii să nu fie de acord cu scoaterea 
proiectului de pe ordinea de zi.  

 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
Deci, votăm pentru scoaterea proiectului de pe ordinea de zi, da? 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Da, deşi dumneavoastră propuneţi scoaterea proiectului de pe ordinea de zi, noi 

suntem de acord cu menţinerea lui.  
 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Aţi repetat de prea multe ori pentru menţinerea proiectului, mai repetaţi o data, poate 

colegii dumneavoastră nu au înţeles cum trebuie sa voteze.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Da, domnule Martinescu, mai repet, pentru că asta este datoria mea de preşedinte. 

Probabil că şi voturile celor de la Lugoj m-au ajutat să ajung preşedinte.  
 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Da, dar din păcate a venit domnul Liviu Dragnea şi a spus că din 2016 nu vă mai 

susţine.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Domnule Liviu Cocean, mă obligaţi să vă opresc microfonul şi chiar am să fac acest 

lucru din respect prietenesc. Nu credeţi că e timpul să lăsăm discuţiile politice şi să-i lăsăm 
pe domnul Dragnea şi doamna Gorghiu în pace?  

Suntem în plenul consiliului judeţean,  discutăm problemele judeţului şi vreau să 
cred că sunteţi un om serios, cu care se poate discuta, mai ales că aţi fost ales de cetăţeni 
ca şi consilier judeţean,  pentru a-i reprezenta.  
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În continuare, supun la vot amendamentul domnului Marian Constantin Vasile, prin 
care propune scoaterea de pe ordinea de zi a proiectului de hotărâre înscris la pct. 9.  

  Consiliul Judeţean Timiş a respins amendamentul cu 15 voturi „pentru” din partea din 
partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa 
Cosmin, Gaita Oana, Lelescu Tiberiu, Martinescu Marius, Moldovan Paul, Păşcuţă Adrian, 
Popescu Marin, Radu Marina, Rus Alain, Rus Georgeta, Vasile Marian,  17 voturi „împotrivă” 
din partea doamnelor/domnilor Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Crăciunescu Gabriela, Crişan 
Teodor Adrian, Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gavrilită Bianca, Lăzureanu Aurel, 
Marinconi-Marcu Flavia, Negoiţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Ritivoiu Mihai, Stanciu 
Pompiliu, Szatmari Ştefan, Zanfir Florian şi 3 abţineri din partea domnilor Juravle Petru, 
Mihoc Marcel şi Stancu Traian. 

Având în vedere că acest amendament a fost respins, supun la vot ordinea de zi cu 
completările aprobate.  

   Consiliul Judeţean Timiş a aprobat ordinea de zi cu 32 voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, 
Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, 
Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia,  Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, 
Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus 
Georgeta, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Constantin Marian, şi un vot împotrivă din 
partea Zanfir Florian. Domnul Marius Martinescu nu a votat.  

Înainte de a trece la dezbaterea problemelor înscrise pe ordinea de zi, vă supun 
aprobării procesul - verbal al şedinţei ordinare din data de 31 august 2015. 

   Consiliul Judeţean Timiş a aprobat procesul verbal cu 35 voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, 
Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, 
Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 1 - Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii 

Consiliului Judeţean Timiş nr. 5/28.01.2015 privind aprobarea dării în folosinţă gratuită 
a unui teren catre Agenţia Naţională pentru Locuinţe în vederea construirii unor unităţi 
locative. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile.    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
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Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 27  voturi „pentru” din 
partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha 
Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Dobra 
Călin, Gaita Oana, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, 
Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Constantin Marian, 
Zanfir Florian.  

Domnul consilier judeţean Păşcuţă  Adrian 
Domnule preşedinte, proiectul de hotărâre a fost votat, dar înainte de a trece la 

următorul punct, aş vrea să vă întreb, pentru că nu am găsit anexa 2, cam câte locuinţe se 
estimează că se vor construi, având în vedere că este nevoie de un număr cât mai mare de 
locuinţe.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Deocamdată numărul de locuinţe nu este stabilit. Încă se negociază bugetul cu 

Agenţia Naţională de Locuinţe. E posibil, dacă şi dumneavoastră veţi fi de acord, să 
intervenim atunci când se va stabili numărul de locuinţe, pentru a sprijini această acţiune. 
Cred că la acest lucru v-aţi referit, nu? 

 
Domnul consilier judeţean Păşcuţă Adrian 
Sunt într-adevăr mulţi cetăţeni care nu au locuinţe şi doresc să primească o locuinţă. 

De asemenea, este o cerere foarte mare din partea agenţilor care nu mai găsesc forţă de 
muncă în zonă şi au nevoie de locuinţe pentru a aduce forţă de muncă din afara judeţului.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Sunt convins că această acţiune se desfăşoară şi la nivelul Primăriei Timişoara. Aş 

vrea să vă informez că am primit aprobarea şi urmează să se stabilească comisia pentru 
preluarea blocului de pe strada Matei Millo. Acesta a fost preluat de la Ministerul Apărării în 
aceleaşi condiţii în care am preluat şi blocul de la fosta Medicină Legală, unde jumătate din 
apartamente vor merge către spitalul judeţean, iar jumătate către salariaţii consiliului 
judeţean şi ai instituţiilor din subordine. Probabil că acelaşi lucru îl vom stabili şi pentru blocul 
de pe strada Matei Millo,  însă vom face acest lucru în funcţie de răspunsul pe care îl vom 
primi de la  Ministerul Apărării.  

 
 
Punctul nr. 2 – Proiect de hotărâre privind propunerea aprobării dării în 

folosinţă gratuită a unui spaţiu din cadrul Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă “Pius 
Brânzeu” Timişoara către Agenţia Naţională pentru Administrare şi Reglementare în 
Comunicaţii. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil în  toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
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Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 
partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha 
Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, 
Dobra Călin, Gaita Oana, Gavriliţă Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, 
Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, 
Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, 
Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile 
Constantin Marian, Zanfir Florian.  

Domnul consilier judeţean Marin Popescu 
Intervenţia mea nu este pentru a face un comentariu la acest proiect de hotărâre, 

dar pentru că s-a amintit de spitalul judeţean, aş vrea ca la finalul şedinţei să spun câteva 
cuvinte legate de Spitalul de Pediatrie Bega. Acest spital aparţine de spitalul judeţean, care, 
la rândul lui, este finanţat de consiliul judeţean. Din păcate a trebuit să merg la Spitalul de 
Pediatrie Bega, cu fiul meu, pentru că a avut o problemă de sănătate şi am constatat nişte 
probleme foarte grave în ceea ce priveşte investiţiile de la acest spital.  

 
 
Punctul nr. 3 – Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a 

Regulamentului de Organizare şi Funcţionare a Sistemului de Parcare cu Plată din 
Timişoara, strada Sfântul Ioan, nr. 3. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Proiectul a fost avizat favorabil în  4 comisii – respectiv, Comisia pentru Cultură, 

Învăţământ, Tineret şi Sport, Comisia pentru Agricultură şi Dezvolare Rurală, Comisia pentru 
Administraţie Publică Locală şi Comisia pentru Sănătate şi Protecţie Socială.  

Comisia de Urbanism, Amenajarea Teritoriului, Lucrări Publice şi Protecţia Mediului 
a avizat proiectul cu următorul amendament: 

Se propune completarea art. 17 alin. 1 din Regulamentul de Organizare şi 
Funcţionare a sistemului de parcare cu plată, astfel: „fiecare consilier judeţean în funcţie, în 
vederea îndeplinirii sarcinilor de serviciu, primeşte un card de acces valabil pe toată perioada 
mandatului”. 

Comisia pentru Relaţii şi Cooperare Internă şi Externă a avizat proiectul cu 
următorul amendament: „se propune un proiect de hotărâre prin care să se faciliteze accesul 
în parcările proprietate a Consiliului Judeţean Timiş a aparatului tehnic şi a consilierilor 
judeţeni”. 

Comisia Economică a avizat proiectul cu următorul amendament: „pe perioada 
mandatului, fiecare consilier judeţean să beneficieze de un permis gratis/maşină conform art. 
34 alin 6 din Legea nr. 393/2004 privind Statutul Aleşilor Locali”. 

Având în vedere că acest proiect de hotărâre are o strânsă legătură cu proiectul nr. 
8 pe care l-am amânat, vă propun să amânăm discuţiile şi pentru acest proiect şi să le 
rediscutăm în plenul următor.  

Domnul secretar îmi spune că nu putem să-l amânăm, pentru că l-am votat deja în 
ordinea de zi, dar putem să-l supunem la vot şi să-l respingem. În acest caz, fiind respins 
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astăzi, îl vom repune pe ordinea de zi a plenului viitor împreună cu proiectul de hotărâre de 
la pct. 8.  

 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Eu cred că cel mai bine ar fi să ne abţinem.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dacă ne abţinem sau votăm împotrivă  rezultatul este acelaşi.  
Prin urmare, supun  la vot proiectul de hotărâre.  

Consiliul Judeţean Timiş a respins proiectul de hotărâre cu 15  voturi „pentru” din 
partea din partea doamnelor/domnilor Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Crăciunescu Gabriela, Gaita 
Oana, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc 
Marcel, Negoiţă Adrian, Plavoşin Deian, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, Stanciu Pompiliu, 
Szatmari Ştefan şi 16 abţineri din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Borha Liviu, 
Costa Cosmin, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin,  Dobra Călin, Gavriliţă Bianca, Lelescu 
Tiberiu, Moldovan Paul, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Popescu Marin, Rus Alain, Rus 
Georgeta, Stancu Traian, Vasile Constantin Marian. Domnul  Bologa Gheorghe nu a votat.  

 
Punctul nr. 4 – Proiect de hotărâre privind propunerea aprobării efectuării 

studiului de oportunitate şi a raportului de evaluare pentru crearea unui punct muzeal 
în localitatea Corneşti, DN 69, km 18, comuna Ortişoara, Judeţul Timiş. 

 
Domnul preşedinte Titu  
Proiectul a fost avizat favorabil în 5  comisii – respectiv, Comisia pentru Cultură, 

Învăţământ, Tineret şi Sport, Comisia pentru Agricultură şi Dezvolare Rurală,  Comisia pentru 
Relaţii şi Cooperare Internă şi Externă, Comisia pentru Sănătate şi Protecţie Socială şi 
Comisia de Urbanism, Amenajarea Teritoriului, Lucrări Publice şi Protecţia Mediului  

Comisia pentru Administraţie Publică Locală a avizat proiectul cu urmatorul 
amendament:  „studiul de oportunitate să nu ia în calcul clădirea de la Petrom, ci găsirea altei 
clădiri adecvate în localitatea Corneşti”. 

Comisia Economică a dat aviz negativ proiectului de hotărâre.  
Înainte de a da cuvântul preşedinţilor de comisii să susţină amendamentele, vă rog 

să-mi permiteţi să dau cuvântul domnului Alexandru Szentmiklosi, pentru a ne spune câteva 
cuvinte şi să ne facă o scurtă prezentare.  

 
Domnul Alexandru Szentmiklosi – Şef Secţie de Arheologie Muzeul Banatului 

Timişoara 
Bună ziua,  
Mă numesc  Alexandru Szentmiklosi sunt şeful  Secţie de Arheologie din cadrul  

Muzeului  Banatului Timişoara şi responsabilul  ştiinţific pentru cercetările internaţionale de la 
Corneşti. 

Am să vă spun câteva cuvinte, în timp ce pe ecran se face prezentarea şi dacă aveţi 
întrebări vă stau la dispoziţie.  

Pe scurt, localitatea  Corneşti se află la 23 km de  Timişoara, suficient de aproape 
încât să devină un punct de atracţie pentru timişorenii care doresc să iasă din spaţiul citadin, 
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dar, pe de altă parte, poate să devină şi un centru cultural pentru satele din jur, inclusiv în 
cadrul unor programe şcolare. În acest sens, Muzeul Banatului are un departament  de 
pedagogie muzeală.  

Rezultatele cercetărilor şi fondurile externe pe care am reuşit să le atragem în cei 9 
ani de zile, sprijiniţi de consiliul judeţean, dar şi de importante centre de cercetare din 
Germania, Anglia şi SUA, dar şi alte multe informaţii, le puteţi observa din prezentarea care 
se derulează pe ecran în faţa dumneavoastră, iar dacă  aveţi întrebări vă stau la dispoziţie.  

În concluzie, aş vrea să ştiţi că pentru punctul muzeal, Muzeul din Berlin a donat 
Muzeului Banatului Timişoara 9 vitrine în valoare de 27.000 euro. Clădirea care, din cauza 
unui eveniment nefericit, este scoasă acum la vânzare de către creditori, ar putea să fie un 
spaţiu perfect atât pentru punctul muzeal, cât şi pentru depozitarea artefactelor, ţinând cont 
de situaţia Muzeului Banatului. În final, observaţi amplasarea punctului muzeal faţă de 
fortificaţie. Vă mulţumesc! Aştept întrebările dumneavoastră.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Vă mulţumim pentru prezentarea făcută, mai ales pentru cea video, pentru că a fost 

foarte instructivă şi am reuşit să aflăm foarte multe detalii despre acest punct muzeal.  
După cum v-am spus, proiectul a fost prezentat în 5 comisii de specialitate.  Din câte 

am înţeles, în Comisia economică s-a dat un aviz negativ, întrucât nu au fost toţi membri 
comisiei, iar în Comisia pentru administraţie publică locală, avizul a fost dat cu un 
amendament, prin care se propune ca „studiul de oportunitate să nu ia în calcul clădirea de 
la PETROM şi găsirea altei clădiri adecvate în localitatea Corneşti”. 

Personal, nu am nimic împotrivă să se găsească şi alte oportunităţi. Cred că toţi 
suntem de acord cu faptul că este nevoie de un studiu mai amănunţit, astfel încât, să putem 
iniţia un viitor proiect, dacă se impune cumpărarea ca o altă alternativă pe lângă  cea care 
ne-a fost prezentată şi care, din punct de vedere al specialiştilor, ar corespunde.  

Am rugămintea să se stabilească o comisie care să analizeze toate posibilităţile şi 
să facem un studiu din punct de vedere economic, pentru a găsi soluţia cea mai bună şi 
pentru a vedea ce înseamnă valoarea şi posibilitatea de achiziţionare a clădirii, mai ales că 
există şi un  interesul internaţional nu doar naţional.  

Până în prezent nu am avut sume de bani direcţionate explicit pentru ceea ce s-a 
întâmplat acolo. Toate sumele alocate de noi au fost date prin Muzeul Banatului şi cred că 
merită să ne îndreptăm atenţia şi să sprijinim această activitate.  

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Domnule preşedinte, sunt profund impresionat de ceea ce am văzut în prezentare. 

Este într-adevăr un proiect măreţ. Un proiect care face cinste judeţului Timiş, dar am 
impresia că se forţează puţin cam mult cumpărarea acelui motel care se află acum în stare 
de lichidare, iar asocierea la acest  proiect  este deosebit de importantă pentru zona noastră.  
Din acest motiv, propun să nu luăm în calcul cumpărarea sau intrarea în acest proiect  şi a 
motelului respectiv.  

  
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Să nu luăm în calcul doar motelul, adică şi motelul poate să rămână în discuţi? Aveţi 

ceva împotriva motelului? 
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Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Nu doresc ca motelul respectiv să rămână în discuţie. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dar ce motiv aveţi domnule Tiberiu Lelescu? Dacă specialiştii consideră că motelul 

corespunde, de ce sunteţi împotriva motelului? Aveţi o altă clădire pe care vreţi să ne-o 
impuneţi? 

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Nu, dar există şi alte alternative. Nu vreau să luaţi în considerare  doar o singură 

alternativă.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
De acord. Chiar am fost de acord cu acest amendament.  
 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Trebuie să luăm în calcul şi alte variante. Aţi văzut că investiţiile de la Muzeul 

Banatului întotdeauna le-am retras şi cred că prioritatea în ceea ce priveşte acest proiect 
este mai mult de natură statală şi guvernamentală.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Credeţi că ar fi mai bine dacă ar veni nemţii să ne cumpere şi spaţiul în care să 

depozităm noi lucrările? 
 
 
 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Dacă tot se implică Statul German, de ce să nu se implice şi Statul Român? De ce 

banii care îi alocăm acolo să nu îi alocăm pentru Spitalul de Oncologie de pe Calea 
Torontalului? 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Mă minunez şi îmi fac cruce când văd ce idei trăsnite puteţi avea. Ce legătură au 

banii pentru oncologie cu banii pentru muzeu?  
 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Domnule preşedinte, consider că aveţi anumite priorităţi atunci când e vorba de 

cheltuirea banului public.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Domnule Tiberiu Lelescu, am spus,  şi aş vrea să fiţi de acord, să fie luate în 

considerare mai multe posibilităţi  locative din zona Corneşti, care să fie studiate, iar în 
funcţie de necesităţile noastre, de valoarea locaţiei, de ceea ce ne solicită  specialiştii în 
acest domeniu, să alegem soluţia cea mai bună.  Degeaba  vreţi dumneavoastră să ne daţi 
un castel de la Bisma ca să-l punem la Corneşti, că el nu va putea fi folosit. Locaţia trebuie 
să fie de la Corneşti pentru a putea realiza acest lucru.  
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Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Domnule preşedinte, părerea mea este că se forţează nota cu acest motel. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Haideţi să-i dăm, din nou, cuvântul domnului Alexandru Szentmiklosi.  
 
Domnu Alexandru Szentmiklosi – Şef Secţie de Arheologie Muzeul Banatului 

Timişoara 
În primul rând, aş vrea să fac o corecţie şi aş vrea să ştiţi că nu forţez nici o notă de 

achiziţionare/ cumpărare a acestei clădiri. În anul 2012, atunci când am demarat iniţiativa de 
creare a unui punct muzeal la Corneşti, am propus ca spaţiul din faţa bisericii, care era un 
teren viran, să fie dat consiliului judeţean şi pe acel spaţiu să se construiască un imobil.  

Din păcate, decizia administraţiei locale a fost să se facă un teren de sport. Nu 
există nicăieri în acel sat decât clădiri  care sunt evacuate de către chiriaşii sociali. Nu facem 
altceva decât să punem în balanţă cultura cu situaţia socială delicată.  

Prin urmare, nu rămâne decât varianta fie  să se achiziţioneze o clădire, fie să se 
construiască. Nu vreau să fiu greşit înţeles că ţin neapărat să se achiziţioneze acel imobil. 
Îmi este absolut indiferent dacă se construieşte, sau se achiziţionează acel loc sau altul.  
Dar, acel loc este unul strategic pentru punctul muzeal din punct de vedere al spaţiului intern. 
Trebuie să ştiţi că regula muzeografică este alta decât una strict administrativă şi ne trebuie 
un anumit spaţiu, cu un anumit circuit şi cu condiţii foarte clare.   

Deci, practic acea clădire se pretează la acest lucru, dar dacă există posibilitatea de 
construire, e cu atât mai bine, pentru că e vorba de imaginea muzeului, a consiliului judeţean 
şi a tot ce înseamnă monument istoric.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
În Comisia de administraţie publică locală a apărut acel amendament, tocmai pentru 

că, aşa cum aţi spus şi dumneavoastră, ar fi mai cea mai aproape soluţie de localitatea 
Corneşti. Din acest motiv am solicitat şi noi şi nu pentru că am avea ceva personal cu 
clădirea de la PECO.   

Întrebarea mea pentru dumneavoastră, domnule Alexandru Szentmiklosi este cum 
veţi pune în valoare acest lucru? Dacă îl veţi pune în valoare aşa cum aţi susţinut mai 
devreme şi anume că cetăţenii din judeţ şi din alte zone vor vizita acest lucru, atunci vă 
întreb dacă ştiţi cine are  acel teren în proprietate. Aş vrea să-mi răspundeţi acum, pentru a 
putea continua.  

Dacă e teren privat, atunci e cu totul altceva. De ce nu vrem să discutăm acum de 
clădire? Pentru că nu ştim care este situaţia terenului. Dacă este pe un teren privat, atunci ce 
vom face? Este vorba despre aproximativ 100 ha.  

Prezentarea  pe care am văzut-o pe ecran  a fost foarte frumoasă şi complexă, dar 
ceea ce ne interesează pe noi, consilierii judeţeni, în mod special, este oportunitatea. 
Terenul acela este sau nu cumpărat? Avem sau nu acces la el ca să putem vorbi de 
realizarea unui muzeu?  

 
Domnu Alexandru Szentmiklosi – Şef Secţie de Arheologie Muzeul Banatului 

Timişoara 
Vă mulţumesc pentru această întrebare, pentru că ea îmi foloseşte ca argumentare. 

În primul rând, trebuie să ştiţi că Localitatea Corneşti a devenit un sit arheologic cunoscut, 
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introdus în codul arheologic naţional şi a fost introdus din 2013 la categoria A pe lista 
monumentelor istorice, iar procedura ţine strict de Direcţia Judeţeană pentru Cultură şi va fi 
aprobată de Ministerul Culturii şi publicată în Monitorul Oficial.  

În paralel, am propus salvarea valurilor de pământ şi transformarea lor într-un circuit 
de biciclete,  iar acest lucru este absolut legal şi este în atenţia Direcţiei Judeţene pentru 
Cultură. Orice proprietar de teren care se află acolo este obligat, conform legii, să permită 
accesul şi vizitarea monumentului istoric, indiferent de natura proprietăţii lui. Inclusiv 
cercetările arheologice sunt permise, cu despăgubirile aferente pentru distrugerea recoltelor. 
În rest, se află sub protecţia Statului Român şi, din câte am înţeles, mai nou, acest 
patrimoniu arheologic naţional a fost introdus şi în Strategia Naţională de Apărare.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
V-am rugat să-mi răspundeţi la întrebare, pentru a putea să continui şi vă întreb 

dacă nu este mai corect să ştim că se finalizează procedura, să ştim ce se întâmplă acolo şi 
apoi să ne gândim la o construcţie care va fi într-o zonă sau alta. Dumneavoastră îmi spuneţi 
că nu ştiţi cât durează procedurile şi ele pot dura ani de zile. Dacă durează ani de zile şi noi 
cumpărăm acum o clădire, înseamnă să facem nişte cheltuieli care nu ştim dacă sunt 
benefice pentru consiliul judeţean.  

 
Domnu Alexandru Szentmiklosi – Şef Secţie de Arheologie Muzeul Banatului 

Timişoara 
Muzeul de la Corneşti  nu reprezintă doar muzeul fortificaţiei. Cercetările arheologice 

vor continua de-a lungul generaţilor dacă vor exista fonduri din partea noastră.  
Ceea ce vreau să subliniez este faptul că, fără nici un fel de ambiguitate, există 

potenţialul arheologic, turistic şi educaţional acolo, care nu se va face şi nici nu se va termina 
doar printr-o investiţie într-o clădire pentru că în jur există şi alte monumente care pot fi 
vizitate, iar acest lucru ţine doar de o politică culturală.  

Dacă creăm această infrastructură se poate crea, prin cadrul unor politici culturale şi 
posibilitatea vizitării altor monumente, care în prezent, se află în anonimitate sau 
ambiguitate, ca şi modalitate de expunere.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Domnule preşedinte, aţi luat legătura cu reprezentanţii Consiliului Local Orţişoara? 

Ştiţi care e poziţia lor? 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Nu am luat legătura.  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu  
În primul rând, vă felicit domnule preşedinte, pentru că v-aţi schimbat poziţia. Vă 

reamintesc că în luna iunie aţi fost un acerb nesusţinător al exproprierii Casei Muller, pentru 
că şi atunci era vorba despre crearea unui punct muzeal a cărei importanţă o ştiţi şi nu 
trebuie să o mai subliniez acum.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dar sper că nu le puneţi pe aceeaşi linie, Casa Muller cu Muzeul de la Corneşti.  
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Domnul consilier judeţean Marius Martinescu  
Vă rog să-mi permiteţi să continui, pentru că vreau să-i spun domnului Alexandru 

Szentmiklosi că îmi pare rău că nu a fost prezent la momentul respectiv, având în vedere că 
şedinţele de plen sunt publice şi putea participa la discuţiile pe tema exproprierii terenului 
pentru Casa Muller.  

Vreau să subliniez faptul că toţi suntem conştienţi de importanţa istorică a acestui 
vestigiu şi de crearea acestui punct muzeal, doar că nu vrem să cădem într-o capcană care 
ne este sugerată chiar din titlul acestui proiect de hotărâre, pentru că în titlu proiectului de 
hotărâre se vorbeşte de studiul de oportunitate şi raportul de evaluare.  

Studiul de oportunitate înseamnă, pentru mulţi dintre noi, prezentarea mai multor 
variante, astfel încât să ne dăm seama care este cea mai avantajoasă. Dacă vorbim şi de 
raport de evaluare atunci înseamnă că este „punct ochit – punct lovit”, adică vrem neapărat 
clădirea Petromului şi nu mai e nevoie de studiu de oportunitate.  

Prin urmare, subliniez din nou faptul că ne dorim crearea acestui punct muzeal, iar 
pentru a face acest lucru, rog pe domnul secretar al judeţului Dănuţ Ardelean să noteze 
amendamentul pe care doresc să-l fac la articolul 1 şi prin care propun: „ Se aprobă 
efectuarea studiului de oportunitate care să prezinte cel puţin 3 variante, două construcţii 
existente şi realizarea  unei construcţii noi, pentru un punct muzeal în localitatea Corneşti, 
comuna Orţişoara, judeţul Timiş”. Acesta este amendamentul pe care îl susţin şi pe care vă 
rog să-l supuneţi la vot.  Sper că şi dumneavoastră, domnule preşedinte, sunteţi de acord cu 
acest amendament, pentru că el se pliază exact pe ideea pe care aţi spus-o.  

 
Domnul consilier judeţean Pau Adrian 
Domnule secretar al judeţului Timiş, cu tot respectul, eu cred că dumneavoastră 

sunteţi secretar al Consiliului Judeţean Timiş şi nu secretarul personal al consilierilor 
judeţeni. Dacă, noi consilierii judeţeni, avem un amendament şi nu vrem să avem probleme 
cu limba română ar fi bine să-l depunem în scris. Dumneavoastră nu aveţi obligaţia să-l 
scrieţi, nici dacă vă rog eu, sau alt coleg consilier judeţean. Dumneavoastră daţi dovadă de 
bun simţ, pentru că sunteţi o persoană cu foarte mult bun simţ.  

Rog colegii să depună amendamentele în scris şi să vedem atunci cât de bine 
stăpânim noi  limba română.  Vă mulţumesc! 

 
Domnul consilier judeţean Liviu Borha 
Domnule Alexandru Szentmiklosi, aţi spus că este de interes naţional şi european şi 

aş vrea să vă întreb dacă nu credeţi că noi facem ceva în plus sau diferit de ceea ce se 
doreşte la nivel naţional sau european. Poate că ei doresc acolo alt tip de clădire mult mai 
mare.  

Dacă este de interes naţional şi european, dacă spuneţi că este sub protecţia 
Statului Român, atunci Statul Român şi Guvernul trebuie să investească sume mai mari 
acolo.  

Nu spun că suntem împotriva realizării acestui punct muzeal, dar noi nu avem 
posibilităţi financiare atât de mari şi avem nevoie de sprijinul financiar al entităţilor 
administrative respective.  

Din materialul video prezentat am observat că interesul European şi al altor state 
este mult mai mare decât cel al Statului Român.  Puteţi să ne spuneţi dacă există o 
promisiune de finanţare din partea Statului Român?  
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Domnul Alexandru Szentmiklosi – Şef Secţie de Arheologie Muzeul Banatului 
Timişoara 

Sunt membru al Comisiei Naţionale de Arheologie şi vă pot spune, din interiorul 
funcţionării  acestei comisii care alocă fonduri pentru cercetarea arheologică, că nici până în 
prezent, deşi există fonduri stabilite în valoare de 2 milioane de lei, nu au fost daţi banii 
pentru cercetarea arheologică. În acest sens, doar Consiliul Judeţean Timiş a putut aloca 
pentru Corneşti aceste fonduri.  

Pe de altă parte, ca să obţii fonduri de la Ministerul Culturii trebuie să îndeplineşti 
nişte criterii, iar cu cât ai mai multe criterii îndeplinite, cu atât mai mult şansele devin mai 
mari. Dintre aceste criterii, trei sunt cele mai importante, şi anume, existenţa unui punct 
muzeal, a unei baze de cercetare şi a paginii web.  

Pentru Corneşti există pagină web cumpărată de către fiul regretatului profesor 
Florin Medeleţ. Lipsesc totuşi cele două puncte, care ne pot face eligibili în preluarea unor 
fonduri de la Ministerul Culturii.  

 Interesul Statului Român se manifestă prin protecţia pe care o acordă acestui sit 
arheologic. Discutăm acum şi de introducerea sitului de la Corneşti între cele 10 protejate şi  
de interes naţional.  

În continuare, aş vrea să elimin impresia cum că punctul muzeal de la Corneşti ţine 
neapărat de Petrom, pentru că nu este adevărat. Nu ţine de Petrom, ci este vorba doar 
despre o clădire care trebuie construită sau achiziţionată. Primăria Orţişoara şi-a manifestat 
dorinţa, însă din păcate discuţia a rămas la nivel de dorinţă şi nu s-a materializat nimic. Ne 
sprijină atât cât poate şi toate lucrurile au fost trimise spre consiliul judeţean.  

În ceea ce priveşte interesul comunităţii externe, este la fel ca şi la noi. Ei pot să 
aducă fonduri de cercetare, cu care se plătesc acele analize preliminare, foarte greu de plătit 
în România. Deci, practic, o parte din bani se întorc în laboratoarele din străinătate. Din 
păcate nu se pot achiziţiona baze sau maşini şi acestea se închiriază, iar închirierea practic 
nu există.  

Îmi pare rău că nu v-am arătat o poză să vedeţi în ce condiţii desfăşurăm în prezent 
activitatea de cercetare. Stăm într-o clădire al cărei tavan stă să se prăbuşească peste noi. 
Sunt stâlpi de susţinere pentru tavan, toaletele sunt făcute în curte, duşul este cu apă rece, 
etc.  

Din acest motiv, mulţi studenţi nu au mai putut să vină, pentru că nu avem condiţii 
minime de igienă şi pentru că există un protocol care ne obligă să le acordăm acest lucru, iar 
dacă nu putem, atunci nici ei nu pot să vină, întrucât în cazul în care se întâmplă ceva cu ei 
se dă în judecată universitatea.  

Din aceste perspective foarte mici, necesitatea creării  unui punct muzeal şi a unei 
baze de cercetare este de maximă importanţă. Punctul muzeal înseamnă şi proiecte de 
pedagogie muzeală, activităţi extracuriculare a profesorilor de istorie.  Există un interes 
major, de care sper că vă veţi convinge şi dumneavoastră dacă veţi veni acolo.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dacă mai sunt alte discuţii? 
 
Domnul consilier judeţean Juravle Petru 
O idee frumoasă şi un proiect frumos nu cred că trebuie să fie umbrit de un spin 

care este această clădire. În primul rând, susţinerea dumneavoastră cum că aceşti studenţi 
nu beneficiază de condiţii civilizate este corectă şi sperăm să găsim soluţii pentru rezolvarea 
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acestei probleme. Însă, a introduce acum în proiect evaluarea clădirii este ca şi cum 
urmează doar pasul să o achiziţionăm. Eu consider că nu această clădire va fi emblematică 
pentru obiectivul respectiv.  

 
Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe.  
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu a făcut un amendament  şi noi purtăm 

discuţii interminabile, dar nu venim cu o soluţie concretă.  Din acest motiv, vă propun să 
încheiem discuţiile şi să supunem la vot amendamentul domnului Martinescu, pentru că 
acesta rezolvă în mare parte ceea ce a spus şi domnul Alexandru Szentmiklosi – Şeful  
Secţiei de Arheologie Muzeul Banatului Timişoara.  

Cred că prin amendamentul domnului Martinescu se rezolvă şi problema unei 
construcţii care să ofere studenţilor din străinătate condiţii corespunzătoare.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
În aceste condiţii, supun la vot amendamentul domnului Marius Martinescu prin care 

propune să fie luate în discuţie cel puţin două clădiri şi posibilitatea construirea unei noi 
clădiri.  

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul domnului Marius Martinescu cu 29  
voturi „pentru” din partea din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Gaita Oana, Gavriliţă Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, 
Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, 
Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Popescu Marin, Radu Marina, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu 
Pompiliu, Szatmari Ştefan, Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian şi 4 abţineri din partea 
doamnelor/domnilor Crăciunescu Gabriela, Dobra Călin, Plavoşin Deian, Ritivoiu Mihai. 
Domnul Stancu Traian nu a votat.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Domnule preşedinte, mai există un amendament. Este amendamentul Comisiei de 

administraţie, pe care trebuie să-l supuneţi la vot.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Dar nu înţeleg ce motive aveţi să faceţi acest amendament. Cred că propunerea 

domnului Martinescu cuprinde toate propunerile făcute, pot fi luate în calcul minim 2 clădiri 
dar nu exclude nici o posibilitate.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Ca procedură, amendamentul trebuie supus la vot. Eu voi vota să fie scoasă din joc.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Dar nu scoatem nimic din joc ci doar dăm posibilitatea să se facă evaluarea pentru 

orice clădire pe care o considerăm mai bună.  
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Domnul consilier judeţean Pau Adrian 
Din punct de vedere procedural există două variante: fie amendamentul este retras, 

fie îl supunem la vot.  
 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Nu îmi retrag amendamentul. E posibil să fie respins la vot. Dar  nu îmi retrag 

amendamentul. Domnul preşedinte al comisiei nu este prezent la şedinţă  şi nu pot lua eu 
decizii în locul colegilor din comisiei.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
În aceste condiţii, supun la vot amendamentul Comisiei pentru administraţie.  

   Consiliul Judeţean Timiş a respins amendamentul cu 1 vot  „pentru” din partea din 
partea domnului Juravle Petru, 28 voturi „împotrivă” din partea doamnelor/domnilor  Bitea 
Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, Costa Cosmin, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Gaita Oana, Gavriliţă Bianca, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu 
Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, 
Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus 
Georgeta, Stanciu Pompiliu, Szatmari Ştefan, Vasile  Constantin Marian, Zanfir Florian şi 4 
abţineri din partea doamnelor/domnilor Cocean Liviu,  Crăciunescu Gabriela, Dobra Călin şi  
Stancu Traian.  

Amendamentul fiind respins, vă supun la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre 33  voturi „pentru” din partea 

din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavriliţă Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai, Rus Alain,  Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile 
Constantin Marian, Zanfir Florian.  

Mulţumim domnului Domnu Alexandru Szentmiklosi – Şef Secţie de Arheologie 
Muzeul Banatului Timişoara  pentru prezenţă, pentru informaţiile şi prezentarea făcută.  

 
 
Punctul nr. 5 – Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a licenţelor 

de traseu pentru efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate 
speciale unor operatori de transport rutier. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
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   Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre 33 voturi „pentru” din partea 
din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, 
Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile 
Constantin Marian, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 6 – Proiect de hotărâre privind aprobarea neexercitării dreptului de 

preemţiune din partea Judeţului Timiş la intenţiile de înstrăinare a unor imobile cu altă 
destinaţie decât cea de locuinţe. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Aş vrea să fiţi mai atent, să nu luaţi o decizie în necunoştinţă de cauză, care ar 

putea să vă afecteze. Citez din raportul ataşat la proiectul de hotărâre în care se spune că: „ 
Având în vedere cele specificate, ţinând cont că prin HCJT 10/2015 s-a aprobat doar 
neexercitarea dreptului de preemţiune din partea judeţului Timiş pentru imobile cu destinaţie 
pentru locuinţe, propunem ….” 

Deci, cred că aţi reţinut faptul că hotărârea dată de consiliul judeţean este doar 
pentru neexercitarea dreptului de preemţiune pentru imobilele cu destinaţie de locuinţe, iar 
aici avem imobile cu altă destinaţie decât cea de locuinţe.  

Cu alte cuvinte noi trebuia să facem o modificare de hotărâre după care să venim cu 
această hotărâre în plen. Altfel, dumneavoastră veţi semna o hotărâre pentru care nu aveţi 
aprobarea plenului consiliului judeţean pentru a semna dreptul la preemţiune pentru imobile 
cu altă destinaţie decât cea de locuinţe.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dar asta facem acum. Pentru acest lucru este acest proiect de hotărâre, iar la 

articolul 2 se specifică faptul că se împuterniceşte preşedintele consiliului judeţean.  
Dacă nu mai sunt alte discuţii, supun  la vot proiectul de hotărâre. 

   Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre 33 voturi „pentru” din partea 
din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai,  Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile 
Marian, Zanfir Florian.  
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Punctul nr. 7 – Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea 

Normativului privind dotarea cu autovehicule şi consumul lunar de carburanţi. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre 34 voturi „pentru” din partea 
din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavriliţă Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 8 – Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului 

Judeţean Timiş nr. 243/2014 de aprobare a tarifelor pentru unele servicii de interes 
judeţean. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Proiectul a fost retras de pe ordinea de zi.  
 
Punctul nr. 9 – Proiect de hotărâre privind modificarea unor contracte de 

concesiune încheiate de către Consiliul Judeţean Timiş cu societăţi care îşi 
desfăşoară activitatea în Parcul Industrial şi Tehnologic Timişoara. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Aşa cum ne-a anunţat încă de la început, domnul consilier judeţean Marian 

Constantin Vasile solicită o pauză de consultări.  
Pauza de consultări a  luat sfârşit. Trecem la dezbaterea şi aprobarea proiectului de 

hotărâre şi vă informez că proiectul a fost avizat favorabil de – 4 comisii – respectiv, Comisia 
pentru Cultură, Învăţământ, Tineret şi Sport, Comisia pentru Agricultură şi Dezvoltare Rurală, 
Comisia pentru Relaţii şi Cooperare Internă şi Externă şi Comisia pentru Administraţie 
Publică Locală, iar  Comisia Economică a dat aviz negativ proiectului de hotărâre. 

Comisia pentru Sanatate şi Protecţia Socială a dat aviz negativ proiectului de 
hotărâre. 

Comisia de Urbanism, Amenajarea Teritoriului, Lucrări Publice şi Protecţia Mediului 
a dat aviz negativ proiectului de hotărâre. 

 
Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe 
Domnule preşedinte, trebuie să ştiţi că ultima parte a şedinţei Comisiei economice a 

fost condusă de doamna Radu Marina – secretar al comisiei.  
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Doamna consilier judeţean Radu Marina 
În cadrul comisiei, toţi cei prezenţi au fost împotriva acestui proiect de hotărâre. 

Drept urmare a primit aviz negativ.  
 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu  
În calitate de membru al Comisiei economice de 4-5 mandate, vă rog să-mi permiteţi 

să intervin pentru că trebuie să ştiţi că atunci când, în Comisia economică, ajungem la 
discuţii pe probleme care privesc interesele personale, domnul preşedinte Bologa Gheorghe 
se supără, se enervează, are un comportament nu tocmai corespunzător şi părăseşte 
şedinţa.  

De aceea, pentru că tot aveţi cel mai mare număr de consilieri judeţeni, vă rog să 
desemnaţi un alt coleg în funcţia de preşedinte al Comisiei economice. Aceasta este 
propunerea mea şi vă rog să o luaţi în considerare.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Am înţeles observaţia dumneavoastră şi atunci când va fi discuţia despre 

componenţa comisiilor de specialitate vom discuta şi propunerea dumneavoastră.  
 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu  
Da, trebuie să faceţi acest lucru pentru că domnia sa atunci când sunt discuţii pe 

baza proiectelor care îi supără pe unii atunci se ridică şi părăseşte şedinţa lăsându-ne singuri 
să luăm decizii.  Îl puteţi întreba pe dânsul dacă nu am dreptate în ceea ce spun.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Da, îl întreb. Chiar îi dau cuvântul să spună punctul său de vedere, însă 

dumneavoastră consideraţi că plecarea domniei sale din şedinţă este un motiv să daţi aviz 
negativ proiectului de hotărâre? Sau dumneavoastră aţi analizat proiectul şi aţi decis să daţi 
aviz negativ? 

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Domnul Gheorghe Bologa nu a plecat de la acest proiect ci cu mult înainte. Mai 

exact atunci când s-a pus în discuţie proiectul cu sportul acolo unde interesul pentru CSM 
Lugoj depăşeşte orice limite. Eu ştiu că Lugojul este o localitate importantă pentru judeţul 
Timiş.  

Eu vreau să fiu corect. Din moment ce totul se duce spre Lugoj consider că 
Timişoara, Dumbrăviţa este nedreptăţită.  Mi se pare că se merge pe interese personale şi 
nu ne pasă de toţii cetăţenii judeţului Timiş.  

 
Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe 
Dacă domnul Tiberiu Lelescu a trecut direct la proiectul de la punctul 11 doar din 

dorinţa de a mă critica, atunci poate să facă acest lucru pentru că e dreptul domniei sale.  
Eu nu-l voi critica pe domnul Lelescu, dar vreau să vă prezint care este motivul real 

care m-a determinat să părăsesc lucrările şedinţei Comisiei economice. Eu nu concep ca 
atunci când se aprobă un amendament la proiectul de hotărâre, cu votul majorităţii 
membrilor, la final când trebuie să aprobăm proiectul de hotărâre cu amendamentele 
aprobate, colegii să nu mai fie de acord cu proiectul de hotărâre. Deci, acest lucru nu ţine de 
mărimea judeţului sau de interese personale, pentru că toţi ne dorim să susţinem sportul.  
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Pe  lângă acest fapt, se întâmplă tot felul de lucruri ciudate la şedinţele Comisiei 
economice. Unii colegi vin la şedinţele comisiei, alţii îşi transmit prezenţa prin telefon şi în 
numele lor votează unul sau altul. Aşa ne-am trezit că la unele proiecte de hotărâre, în 
special cele de patrimoniu unde este nevoie de votul a două treimi şi deşi  unul dintre colegi 
a anunţat că vine, în final nu a mai ajuns.  

Sigur că acest lucru mă deranjează. Mă deranjează când se practică sistemul de 
genul ... e prezent dar pe scaun nu e nimeni. Deci, trebuie să fim puţin mai riguroşi, să vină 
la şedinţă şi să voteze aşa cum crede de cuviinţă.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Vă promit că la următoarea şedinţă a Comisiei economice voi participa şi eu, să văd 

cum se desfăşoară lucrările acestei şedinţe.  
Vă rog să depăşim acest moment critic. Vă rog ca în şedinţele comisiilor de 

specialitate să dezbateţi proiectele de hotărâre, să le analizaţi, discutaţi, să faceţi 
amendamente şi să daţi un aviz favorabil sau nu. Nu aş vrea să venim în plen cu aceste 
proiecte fără a fi discutate în comisie, pentru că aţi văzut că durează foarte mult atunci când 
discutăm,  când facem amendamente direct în plenul consiliului judeţean. E ciudat atunci 
când discutaţi în comisii, faceţi amendamente, iar în plen veniţi şi spuneţi că nu sunteţi de 
acord cu amendamentul sau cu proiectul respectiv.  

De asemenea şi Comisia pentru sănătate şi protecţie socială a dat aviz negativ. Rog 
pe domnul preşedinte Liviu Borha să ne spună punctul său de vedere.  

 
Domnul consilier judeţean Liviu Borha 
Avizul negativ se menţine pentru că în comisie au fost 2 voturi pentru şi 2 voturi 

împotrivă.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Şi Comisia pentru urbanism a dat aviz negativ. Aş vrea să ne spună domnul 

preşedinte  Marcel Mihoc dacă se menţine acest aviz.  
 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Da, ne menţinem avizul dat în Comisia pentru urbanism.  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Având în vedere că cele trei comisii au dat aviz negativ acestui proiect de hotărâre 

cred că nu mai trebuie discutat în plenul consiliului judeţean.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Avizul comisiilor de specialitate este unul consultativ şi nu are legătură cu decizia 

plenului consiliului judeţean.  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
În aceste condiţii, vă informăm că noi, consilierii judeţeni din grupul PNL, am 

reanalizat încă o dată acest proiect de hotărâre, actul adiţional  şi pentru că nu am altă 
variantă, îl rog pe domnul secretar să noteze următorul amendament. Din discuţiile purtate, 
am reţinut două afirmaţii. Una a dumneavoastră, domnule  preşedinte, în care spuneaţi că vă 
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asumaţi responsabilitatea nefacturării pentru perioada de până la 01.10.2015 ca şi 
conducător al executivului.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
M-aţi auzit dumneavoastră că am spun eu acest lucru?  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Da şi se poate verifica cu înregistrarea şedinţei.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Nu este adevărat. Eu am spus că îmi asum responsabilitatea pentru primele 5 luni 

pe care dumneavoastră le consideraţi, din motive temeinice şi justificate doar dacă şi 
dumneavoastră vă asumaţi responsabilitatea pentru cele 4 luni.  

 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Dar vreţi să mă ascultaţi până la capăt să pot termina ce am de spus? 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Dacă vreţi să faceţi lecţii de administraţie cu noi, nu vreau să vă ascult. Aţi spus că 

aveţi un amendament. Vă rog să-l enunţaţi, să vedem care este propunerea dumneavoastră, 
pe care să o supunem la vot. .  

 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
În aceste condiţii, rog pe domnul secretar să noteze propunerea la art. 2 – “se 

aprobă recuperarea redevenţei datorate începând cu 01.01.2015 până la 01.10.2015 de 
către executivul Consiliului Judeţean Timiş prin aplicarea prevederilor OUG 77/2014.  

Prezenta hotărâre aprobă facturarea cu 01.10.2015 către cele 3 societăţi a 
obligaţiilor de plată lunare, curente a redevenţei pe baza prevederilor actului adiţional,  
anexat la hotărâre”.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Acestea fiind zise, supun la vot amendamentul domnului Marius Martinescu.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul cu unanimitate de voturi.  
 
Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe 
Doresc să fac un amendament tot la art. 2 prin care propun să sune astfel: Se 

aprobă recuperarea redevenţei datorate începând cu 01.01.2015 de la societăţile prevăzute 
la art. 1. Vreau să subliniez să fie trecut „de la societăţile prevăzute la art. 1” şi nu „către 
societăţile …”. 

 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
Dacă nu mă înşel era „către societăţile...”  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu  
Este important cine face recuperarea redevenţei, pentru că este evident, din art. 1, 

că se face la cele trei societăţi. În articolul 1 nu se vorbeşte de alte societăţi, decât strict de 
cele trei.  
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Domnul consilier judeţean Gheorghe Bologa 
Domnule Martinescu, vă rog să citiţi toată fraza. La articolul 2 se spune: „se aprobă 

recuperarea redevenţei datorate… „ Deci, se aprobă recuperarea redevenţei de la …  nu de 
către.. . pentru că doar  de la cineva recuperezi ceva şi nu de către cineva.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Nu cred că e greşit să spunem ..” de la”. Sunteţi de acord? 
 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
Domnule secretar, vă rugăm să ne citiţi din nou amendamentul.  
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş  
Se aprobă recuperarea redevenţei datorate începând cu 01.01.2015 de la societăţile 

prevăzute la art. 1  până la 01.10.2015 de către executivul Consiliului Judeţean Timiş prin 
aplicarea prevederilor OUG 77/2014.  

Prezenta hotărâre aprobă facturarea cu 01.10.2015 către cele 3 societăţi, a 
obligaţiilor de plată lunare curente, a redevenţei, pe baza prevederilor actului adiţional,  
anexat la hotărâre.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 

   Supun la vot acest amendament.  
   Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul cu 31 voturi „pentru” din partea 

din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Gaita Oana, Gavriliţă Bianca, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, 
Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, 
Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus 
Georgeta, Stanciu Pompiliu, Szatmari Ştefan, Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian, 2 
voturi „împotrivă” din partea domnului Juravle Petru şi a doamnei Radu Marina şi o abţinere 
din partea domnului Stancu Traian. Domnul Dobra nu a votat.  

Supun la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 32  voturi „pentru” din partea din 

partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha 
Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu 
Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavriliţă Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu 
Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan 
Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu 
Marina, Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Szatmari Ştefan, Vasile 
Constantin Marian, Zanfir Florian şi 3 abţineri din partea doamnelor/domnilor Juravle Petru, 
Radu Marina şi Stancu Traian.  
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Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
Domnule preşedinte, aţi văzut că putem găsi soluţii? 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Da, am văzut. Se pare că pauza a fost binevenită.  
 
 
Punctul nr. 10 – Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a 

indicatorilor tehnico-economici aferenti Documentatiilor de Avizare pentru Lucrari de 
Interventii pentru unele drumuri judetene. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile.    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 

Consiliul Judeţean a aprobat proiectul de hotărâre cu 32  voturi „pentru” din partea din 
partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe,  
Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, 
Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Constantin Marian, 
Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 11 – Proiect de hotărâre privind propunerea de modificare şi 

completare a Hotărârii Consiliului Judeţean Timiş nr. 53/2015 privind finanţarea unor 
structuri sportive pe anul 2015. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de – 3 comisii – respectiv,  Comisia pentru 

Agricultură şi Dezvolare Rurală, Comisia pentru Relaţii şi Cooperare Internă şi Externă şi 
Comisia pentru Administraţie Publică Locală.  

Comisia economică a avizat favorabil proiectul de hotărâre cu următorul 
amendament: „la următoarea rectificare bugetară din luna octombrie să se suplimenteze 
suma alocată Clubului Sportiv Dumbraviţa cu 70.000 lei”. 

 
Domnul consilier judeţean Stanciu Pompiliu 
Amendamentul a fost făcut de mine, însă vă rog să luaţi act de faptul că îmi retrag 

amendamentul. Vă mulţumesc! 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Comisia pentru Cultură, Învăţământ, Tineret şi Sport deşi a dat aviz nefavorabil şi 

solicită retrimiterea proiectului în Comisia de selecţie, şi-a retras propunerea.  
De asemenea, Comisia de Urbanism, Amenajarea Teritoriului, Lucrări Publice şi 

Protecţia Mediului a dat aviz nefavorabil proiectului de hotărâre. 



  33

 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Ne retragem şi noi avizul dat în comisie, să fim în ton cu ceilalţi.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Comisia pentru Sănătate şi Protecţie Socială a dat aviz nefavorabil proiectului de 

hotărâre. 
 
Domnul consilier judeţean Liviu Borha 
Ne menţinem avizul dat în comisie.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Daca sunt alte discuţii sau propuneri?  
 
Domnul consilier judeţean Nicolae Bitea 
În urma şedinţei Comisiei de selecţie care a avut loc săptămâna trecută, cu privire la 

evaluarea sportului de performanţă din judeţul Timiş şi a solicitărilor financiare venite din 
partea tuturor asociaţiilor şi cluburilor sportive din judeţ, am stabilit aşa cum reiese din raport, 
sumele pentru tot ceea ce înseamnă atât  asociaţiile cât şi cluburile sportive.  

Am observat că în hotărâre se propune ca CSM Timişoara să primească la 
rectificarea din luna octombrie banii care au fost stabiliţi în Comisia de selecţie, respectiv 
suma de 50 mii lei.  

Prin urmare, vin cu propunerea şi cu rugămintea să fiţi de  acord ca cei 50 mii lei 
alocaţi pentru CSM Timişoara să fie alocaţi în acest moment, iar la rectificarea din luna 
octombrie, cei 50 mii lei care sunt repartizaţi acum pentru CSM Timişoara de la CSM Lugoj,  
să fie repartizaţi pentru CSM Lugoj.  

De asemenea, vin cu rugămintea să alocăm o sumă minimă de 5 mii lei pentru 
Clubul Sportiv  Dumbrăviţa.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Haideţi să discutăm separat cele două propuneri făcute de dumneavoastră.  
În primul rând, pentru Dumbrăviţa ţineţi cont şi de proiectul de hotărâre pentru 

finanţarea premiilor din luna decembrie. Clubul Sportiv Dumbrăviţa a primit deja de două ori 
bani în acest an şi nu mai sunt de acord să le dăm şi a treia oară pentru că nu putem.  

 
Domnul consilier judeţean Nicolae Bitea 
Atunci vă rog să fiţi de acord ca cei 50 mii lei pentru Lugoj să fie daţi pentru 

Timişoara, iar la rectificarea din luna octombrie să nu mai dăm la Timişoara şi să ii dăm la 
Lugoj.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Domnule consilier judeţean Gheoghe Bologa, sunteţi de acord să facem aşa? 
 
Domnul consilier judeţean Gheoghe Bologa 
Domnule preşedinte, conform legii eu nu pot participa la astfel de discuţii, însă pot 

să vă spun din punct de vedere prietenesc că sunt de acord, având în vedere că acum câţiva 
ani în urmă am participat şi eu la ridicarea CSM Timişoara,  având câteva rezultate bune, iar 
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pentru tot ce înseamnă sport în judeţul Timiş, indiferent de culoarea politică, eu sunt de 
acord.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Supun la vot amendamentul domnului consilier judeţean Bitea Nicolae. 
 
Doamna consilier judeţean Radu Marina 
O singură întrebare aş avea. Data trecută,  pe proiectul de hotărâre care s-a 

amânat,  a fost trecută Dumbrăviţa,  atunci nu erau probleme pentru premiere? Nu am 
înţeles explicaţia dată.  

Domnul preşedinte Titu Bojin  
Din nou vă spun că nu sunt de acord să facem a treia majorare pentru un club, în 

plus, faţă de premierea care va fi la finalul anului. Mai mult decât partea de premiere pe care 
o putem susţine în funcţie de performanţa obţinută de cluburi, nu avem ce face.  

Trebuie să înţelegeţi că noi nu suntem finanţatorii direcţi ai cluburilor sportive, ci 
doar îi sprijinim financiar într-o anumită măsură. Am făcut deja o rectificare în urma căreia s-
a dat o sumă către Dumbrăviţa. A fost o scăpare pe care aş vrea să o acceptaţi şi să 
continuăm cu varianta premierii la sfârşit de an, astfel încât să nu facem a treia modificare la 
proiectul de hotărâre pentru sumele alocate, pentru că nu e corect.  

 
Doamna consilier judeţean Radu Marina 
De acord cu dumneavoastră, dar pentru CSM Lugoj nu este a treia oară?  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Nu. Pentru toată lumea este a doua oară.  
În aceste condiţii, supun la vot amendamentul domnului Bitea Nicolae, cu 

specificaţia că la acest amendament pot vota toţi consilierii judeţeni, cu excepţia celor care 
sunt la CSM Timişoara şi CSM Lugoj.  

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul cu 27   voturi „pentru” din partea 
din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Borha Liviu, Cocean 
Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Daviţoiu Ioan, Dobra 
Călin, Gaita Oana, Gavriliţă Bianca, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu 
Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, 
Popescu Marin,  Ritivoiu Mihai, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Szatmari Ştefan, Vasile 
Constantin Marian, Zanfir Florian, o abţinere din partea domnului Juravle Petru. Domnul 
Gheorghe Bologa nu a votat.  

Supun  la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu. 28   voturi „pentru” din 

partea din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Borha Liviu, 
Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, 
Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, 
Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, 
Popescu Marin, Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Szatmari Ştefan, 
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Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian, trei abţineri din partea doamnelor/domnilor Juravle 
Petru, Mihoc Marcel şi Radu Marina. Nu au votat domnii Bologa Gheorghe şi Pau Adrian.  

 
Punctul nr. 12 – Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării  Hotărârii 

Consiliului Judeţean Timiş nr. 54/2015 pentru aprobarea “Agendei principalelor 
manifestări cultural-artistice şi sportive” pentru anul 2015. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Proiectul a fost avizat favorabil de – 4 comisii – respectiv, Comisia pentru Cultură, 

Învăţământ, Tineret şi Sport, Comisia pentru Relaţii şi Cooperare Internă şi Externă, Comisia 
pentru Saănătate şi Protecţiă Socială şi Comisia de Urbanism, Amenajarea Teritoriului, 
Lucrări Publice şi Protecţia Mediului.  

Comisia Economică a avizat favorabil proiectul de hotărâre cu următorul 
amendament: „Suplimentarea agendei cu suma de 10.000 lei pentru concertul caritabil 
„Temesvarul de ieri, Timişoara de mâine”. 

 
Doamna consilier judeţean Radu Marina 
Aş vrea să vă informez că îmi retrag amendamentul.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Comisia pentru Administraţie Publică Locală a avizat favorabil proiectul de hotărâre 

cu următorul amendament: „se propune alocarea sumei de 3.000 lei pentru editarea, tipărirea 
şi lansarea de carte „Restituiri Bănăţene” şi 3.000 lei pentru editarea, tipărirea şi lansarea de 
carte „Pionieri şi uteciştiîimpotriva regimului Ceauşescu. Elevii timişoreni în decembrie 1989”. 

 
Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia 
Acest amendament a fost propus de mine şi mi-l menţin, cu următoarea motivaţie: în 

primul rând este vorba de alocarea unor sume care alunecă în derizoriu.  
 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia, vă informez că amendamentul 

dumneavoastră nu poate fi aprobat, pentru că nu a fost în comisia de selecţie.  
 
 Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia 
A fost în comisia de selecţie şi domnul Adrian Negoiţă poate confirma acest fapt.  
 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Da, a fost în comisia de selecţie şi special am lăsat o rezervă de 5000 lei şi sunt de 

acord cu propunerea doamnei Marinconi.  
 
Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia 
Pentru cele două proiecte s-a alocat în Comisia de selecţie suma de 3.000 lei. 

Primul proiect se referă la apariţia unei reviste de istorie  numită „Restituiri Bănăţene” care 
aparţine Societăţii de istorie din România şi priveşte trecutul istoric al Banatului. Această 
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revistă este constituită din articole şi cercetări ştiinţifice şi este sub coordonarea domnului 
profesor doctor în istorie Dumitru Tomoni.  

Alocarea sumei de 1000 lei mi se pare o alunecare în derizoriu şi cred că 
cunoaşterea istoriei trecutului este o datorie morală faţă de generaţiile viitoare.  

De aceea eu am propus suplimentarea acestei sume cu 2000 lei pentru Revista 
„Restituiri Bănăţene” şi 1000 lei pentru  tiparirea şi lansarea de carte „Pionieri şi utecişti 
împotriva regimului Ceauşescu. Elevii timişoreni în decembrie 1989”. 

 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Deci, cele două proiecte au trecut prin Comisia de selecţie şi sunt finanţate? 
 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Da, proiectele au trecut prin Comisia de selecţie, sunt finanţate, există o rezervă de 

5000 lei despre care are cunoştinţă Comisia de cultură şi există posibilitate financiară pentru 
propunerea doamnei Marinconi.  

 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Dacă au trecut prin Comisia de selecţie, înseamnă că ar fi trebuit să fie bugetate 

aceste proiecte.  
 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Au trecut de selecţie, au fost bugetate, dar nemulţumirea doamnei Marinconi este că 

a fost alocată suma de 1000 lei pe care o consideră prea mică.  
 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Mă bucur domnule preşedinte că sunteţi de acord cu propunerea doamnei consilier, 

mai ales că retrăiţi amintiri plăcute din acea perioadă.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Aşa este domnule Liviu Cocean. M-aş bucura să puteţi retrăi şi dumneavoastră 

peste vreo 30 de ani asemenea amintiri plăcute, dar mă îndoiesc.  
 
 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Domnule Liviu Cocean, întâmplător acest domn profesor doctor Tomoni nu a fost din 

partea PDL-ului? 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Supun la vot amendamentul doamnei consilier judeţean Marinconi Flavia.  

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul cu 30  voturi „pentru” din partea din 
partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha 
Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu 
Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu 
Aurel, Lelescu Tiberiu, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, 
Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Stanciu Pompiliu, 
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Stancu Traian, Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian, un vot împotrivă din partea doamnei 
Rus Georgeta. Nu a votat domnul Rus Alain.  

În continuare, vă informez că există şi amendamentul Comisia pentru Agricultură şi 
Dezvolare Rurală, prin care „ se propune alocarea sumei de 10.000 lei pentru organizarea 
Târgului mierii de albine şi produse de miere, care va avea loc în data de 17.10.2015 la 
Muzeul Satului Bănăţean”. 

Vă menţineţi acest amendament? 
 
Domnul consilier judeţean Daviţoiu Ioan 
Ne retragem  amendamentul şi totodată, fac o invitaţie către toţi colegii să participe 

la Târgul de apicultură care se va ţine pe 17 octombrie la Pădurea Verde.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Daca sunt alte discutii sau propuneri dacă nu, supun  la vot proiectul de hotărâre.  

   Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu   34 voturi „pentru” din 
partea din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa 
Gheorghe, Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor 
Adrian, Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, 
Radu Marina, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 13 – Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului 

de colaborare între Consilul Judeţean Timiş şi Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru 
Agricultură privind gestiunea Registrului Agricol în format electronic. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de – 6 comisii – respectiv,Comisia pentru Cultură, 

Învăţământ, Tineret şi Sport, Comisia pentru Agricultură şi Dezvoltare Rurală, Comisia pentru 
Relaţii şi Cooperare Internă şi Externă, Comisia pentru Sănătate şi Protecţie Socială, 
Comisia de Urbanism, Amenajarea Teritoriului, Lucrări Publice şi Protecţia Mediului şi 
Comisia pentru Administraţie Publică Locală.  

Comisia Economică a avizat favorabil proiectul de hotărâre cu următorul 
amendament: art. 5 din metodologia de lucru se va reformula astfel – „Sistemul informatic de 
gestiune a Registrului Agricol Electronic ce va fi implementat în tot judeţul Timiţ de către CJ 
Timiş”. 

Acest amendament nu are susţinere, pentru că există un proiect pentru finanţarea 
localităţilor respective. Şi eu mi-aş dori să fie valabil pentru implementarea în tot judeţul, dar 
proiectul a fost aprobat doar pentru cinci comune. Cred că acest amendament ar trebui să fie 
retras.  
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Domnul consilier judeţean Bologa Gheoghe 
Amendamentul a fost făcut de un specialist în agricultură, coleg cu noi, membru în 

Comisia economică. Am luat act de acest amendament, iar cine l-a iniţiat ar trebui să-l 
susţină sau să-l retragă. Personal, eu nu mă pot pronunţa în numele domniei sale.  

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu  
Aş vrea să vă atrag atenţia că acesta este un proiect foarte important pentru judeţul 

Timiş şi aş vrea să ştiu dacă s-au introdus în acest program cele 15 comune? Când putem 
avea garanţia că acest program, de importanţă capitală pentru agricultura judeţului nostru, va 
fi introdus pentru toate celelalte comune? În program scrie că urmează ca şi celelalte 
comune să fie introduse în program … întrebarea mea este când se va întâmpla acest lucru.  

Toată lumea ştie că APIA este instituţia care dă cei mai mulţi bani pentru cetăţenii 
judeţului Timiş. Haideţi să luăm serios în discuţie acele  proiecte care au o mare importanţă 
pentru agricultură.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Ce faceţi dumneavoastră acum înseamnă politică. Chiar nu înţelegeţi că este un 

proiect aprobat de Ministerul Dezvoltării pentru 15 comune din judeţ?  
 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu  
Da, dar aş vrea să îmi spuneţi dacă aveţi informaţii  şi ştiţi dacă şi pentru celelalte 

comune se va introduce acest program.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Da, dar nu pot să vă spun o dată precisă. Cel mai probabil atunci când va fi deschisă 

o altă linie de finanţare pentru proiectele pe acest domeniu.  Ar fi trebuit să-l întrebaţi pe 
domnul Marian Constantin Vasile, care cu siguranţă v-ar fi spus că nu aveţi dreptate.  

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu  

 Vă întreb pe dumneavoastră, pentru că dumneavoastră trebuie să ştiţi. Domnul 
Gheoghe Bologa, preşedintele Comisiei economice nu a participa la şedinţă şi a trebuit să vă 
întreb pe dumneavoastră.  
 
 Domnul consilier judeţean Gheorghe Bologa  

Am fost la şedinţă, dar domnul Lelescu are ochii închişi atunci când vorbeşte.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Să înţeleg că vă retrageţi amendamentul, da? 
 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu  
Acel amendament a fost de fapt o întrebare.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În aceste condiţii supun la vot proiectul de hotărâre în forma sa iniţială.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre 34  voturi „pentru” din partea 

din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
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Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, 
Radu Marina, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 14 – Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului 

de colaborare între Consilul Judeţean Timiş şi Direcţia de Evidenţă a Persoanelor şi 
Administrarea Bazelor de Date pe linia furnizării de date din Registrul Naţional de 
Evidenţă a Populaţiei. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 

    Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34  voturi „pentru” din 
partea din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa 
Gheorghe, Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor 
Adrian, Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, 
Radu Marina, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian.  

Punctul nr. 15 – Proiect de hotărâre privind propunerea de revocare şi 
desemnare a unui membru al Comisiei speciale stabilite prin Hotărârea Consiliului 
Judeţean Timiş nr.15/30.01.2013, constituită în vederea analizării situaţiei contractelor 
încheiate cu beneficiarii din cadrul Bastionului „Theresia” Timişoara şi Parcului 
Industrial şi Tehnologic Timişoara. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile . Am luat act de demisia domnului 

Liviu Cocean din funcţia de preşedinte.  
 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Domnule preşedinte, dacă este demisie atunci nu mai este revocare. Vă rog să 

modificaţi articolul 1 în sensul că … „ se aprobă demisia”... . 
 
Domnul consilier judeţean Pau Adrian 
Sunt două chestiuni distincte. E adevărat că luăm la cunoştinţă despre demisia 

dumneavoastră, domnule Liviu Cocean, dar revocarea trebuie făcută în baza hotărârii 
consiliului judeţean. Luăm la cunoştinţă despre decizia dumneavoastră, dar revocarea o 
facem în baza hotărârii.   
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Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
În acest caz faceţi completarea ”se ia act de decizia domnului Liviu Cocean şi se 

revocă din funcţia de preşedinte şi membru al comisiei”.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin. 
Sunt de acord. Dacă sunt alte discuţii sau propuneri,  dacă nu, supun la vot 

propunerea prin care domnul Mihai Ritivoiu să ia locul domnului Liviu Cocean.  
Supun  la vot proiectul de hotărâre şi implicit desemnarea domnului Ritivoiu Mihai. 

   Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu  31 voturi „pentru”, un 
vot împotrivă şi o abţinere.   

Punctul nr. 16 – Proiect de hotărâre privnd revocarea şi desemnarea 
reprezentantului Judeţului Timiş în Consiliul de Administraţie al Institutului de Boli 
Cardiovasculare Timişoara. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile. Având în vedere că domnul Luca 

a fost numit director, vă propun să fiţi de acord cu desemnarea domnului Petrescu, în locul 
domnului Luca.  

 
Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia 
Domnul doctor Petrescu este medic la Clinica de Cardiologie Non Invazivă şi nu 

este din zona Făgetului aşa cum cineva insinua acest lucru. Domnia sa este timişorean.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin.  
Dacă sunt discuţii sau alte propuneri.  
Supun  la vot proiectul de hotărâre şi implicit desemnarea domnului Petrescu.  

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu  33 voturi „pentru”.  

 
Punctul nr. 17 – Proiect de hotarare privnd numirea unui reprezentant al 

Judetului Timis in Consiliul de Administratie al Centrului Scolar pentru Educatie 
Incluziva ”Constantin Paunescu” Recas.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin.  
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile. Dacă nu sunt alte propuneri, o 

propun pe doamna Crăciunescu Gabriela.  
Supun  la vot proiectul de hotărâre şi implicit desemnarea doamnei Crăciunescu 

Gabriela.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu  3 voturi „pentru” şi o 

abţinere.   

Punctul nr. 18 – Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a 
indicatorilor tehnico-economici aferenti Documentatiei de Avizare pentru Lucrări de 
Intervenţii pentru obiectivul „Largire DJ 691 de la km 2+600 la km 2+715”. 
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Domnul preşedinte Titu Bojin.  
Proiectul a fost avizat favorabil în şedinţa reunită a comisiilor de specialitate.     
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 

   Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 
partea din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa 
Gheorghe, Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor 
Adrian, Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, 
Radu Marina,  Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 19 – Proiect de hotărâre privind susţinerea financiară de către 

Judeţul Timiş pentru perioada 2017- 2022 a proiectului “Capitală Europeană a Culturii” 
derulat de Uniunea Europeană. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin.  
Proiectul a fost avizat favorabil în şedinţa reunită a comisiilor de specialitate.  Acest 

proiect este susţinut financiar de consiliul judeţean, cu suma de 5 milioane de euro, eşalonat 
pe 6 ani. Din câte observ, această sumă nu este trecută în proiect şi din acest motiv vin cu 
propunerea să fie menţionată în proiect această sumă la punctul 1 şi 2.  

Cred că putem face acest lucru. Este o hotărâre a consiliului judeţean şi trebuie dată 
anticipat în ideea în care ne calificăm. Dacă nu ne calificăm atunci nu trebuie să o finanţăm.  

Dar dacă ne calificăm atunci nu avem ce face decât să susţinem acest proiect 
conform graficului ataşat. Acest grafic va fi respectat la vremea respectivă de cei care vor 
veni conform înţelegerii ce va fi făcută la momentul respectiv.  

Deci, există o propunere şi anume facem menţiunea celor 5 milioane de euro pentru 
a putea fi finanţat proiectul conform hotărârilor viitoare ale consiliului judeţean, pentru fiecare 
an în parte.  

 
Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe 

    Domnule preşedinte, propunerea dumneavoastră este corectă. Trebuie să trecem 
suma pentru că, în final, după ce hotărâm noi aici, după ce hotărăşte şi primăria şi toţi cei 
care sunt angrenaţi în acest proiect, trebuie să se emită nişte documente care vor ajunge la 
Comisia de selecţie de unde va veni finanţarea.  De aceea, la art. 1 propun să se scrie 
următorul text: „se aprobă susţinerea financiară cu 5 milioane de euro de către judeţul Timiş 
pentru perioada 2017- 2022 a proiectului “Capitala Europeana a Culturii”, iar la art. 2 propun 
să se treacă „ acordarea susţinerii financiare de 5 milioane de euro din partea Consiliului 
Judeţean Timiş… „  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin.  

    Da, dar aş vrea să rămână undeva menţiunea „conform graficului 2017-2022” pentru 
că aţi scos-o din discuţie, iar finanţarea este prevăzută  pentru perioada 2017-2022.   
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Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe 
    Da, poate să fie trecut.. „ conform graficului aprobat de Consiliul Judeţean Timiş 
defalcat pe fiecare an, în  pe perioada 2017-2022  
               

   Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
   Suntem de acord cu introducerea sumei.  
 

Domnul preşedinte Titu Bojin.  
  În aceste condiţii, dacă nu mai sunt alte discuţii, supun la vot propunerea domnului 

Bologa Gheorghe, respectiv să fie trecută suma de 5 milioane de euro în ambele articole.  
  Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul cu 30  voturi „pentru” din partea 

din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius,  Moldovan Paul, Negoiţă 
Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu,  Popescu Marin, Radu Marina, Rus Alain, Rus Georgeta, 
Stanciu Pompiliu, Szatmari Ştefan, Vasile Constantin Marian, Zanfir Florian şi 3 abţineri din 
partea domnilor Juravle Petru, Mihoc Marcel şi Stancu Traian.  

Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
    Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 30 voturi „pentru” din 

partea din partea doamnelor/domnilor  Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa 
Gheorghe, Borha Liviu, Cocean Liviu,  Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor 
Adrian, Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Lăzureanu 
Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Moldovan Paul, Negoiţă 
Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Rus Alain, 
Rus Georgeta, Szatmari Ştefan, Vasile Marian, Zamfir Florian, 3 abţineri din partea domnilor 
Juravle Petru, Mihoc Marcel şi Stancu Traian.  Nu a votat domnul Stanciu Pompiliu.  

Observ că unii dintre colegi, cum ar fi domnul Juravle Petru, Mihoc Marcel şi Stancu 
Traian,  s-au abţinut şi nu înţeleg de ce.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Vă explic domnule preşedinte. Având în vedere că nu am fost de acord cu 

amendamentul atunci este norma să nu fim de acord nici cu proiectul de hotărâre.  
 
Punctul nr. 20 - Întrebări, interpelări. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Vă aduc la cunoştinţă faptul că aveţi la dispoziţie în format electronic Informare 

privind manifestările culturale ce vor fi desfăşurate în luna octombrie 2015. 
În continuare, vă rog să vă înscrieţi la cuvânt dacă aveţi întrebări sau interpelări.  
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Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Domnule preşedinte, vă rog să-mi permiteţi să iau cuvântul şi dacă este posibil aş 

vrea să nu mă întrerupeţi, pentru că ceea ce vreau să vă spun nu este neapărat o critică la 
adresa dumneavoastră.  

Deşi nu mă aşteptam să se mai întâmple o astfel de situaţie în politica şi 
administraţia judeţeană, dar acest lucru s-a întâmplat şi anume faptul că preşedintele 
interimar al principalului partid de guvernământ, respectiv PSD, a dat un semnal foarte prost, 
după părerea mea, conducerii administraţiei judeţene, prin faptul că nu vă mai susţine la 
alegerile din 2016. 

Personal, cred că era mult mai bine dacă nu spunea nimic în acest sens, pentru că 
este un semnal prost pentru autoritatea dumneavoastră ca şi preşedinte, dar şi pentru 
consiliul judeţean. Astfel de mesaj ar putea să ne spună faptul că la nivelul PSD-ului, sau la 
nivel central, nu există satisfacţie pentru ceea ce administraţia judeţeană a făcut în ultimii ani, 
atâta timp cât în acest mandat s-au ratat multe din marile proiecte.  

Personal,  mă deranjează şi mi se pare anormal să se facă acest lucru  cu 1 an 
înainte de alegerile locale, când  consiliul judeţean mai are de validat proiecte. Aceste 
practici nu le regăsim decât la treburile de eschimoşi, unde bătrânii care nu mai pot vâna 
sunt scoşi afară din comunitate.  

Eu înţeleg, sunt tânăr şi de fiecare dată am încercat să promovez tinerii alături de 
mine, dar nu mi se pare normală această practică pe care o regăsim în PSD. Sincer, nu mă 
aşteptam să mă mai surprindă multe lucruri la PSD, dar se pare că acest partid se 
încăpăţânează să mă surprindă.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Nu v-am spus eu că domnul Liviu Cocean este prietenul meu şi ţine cu mine? 

Vedeţi, întotdeauna, în politică trebuie să ai răbdare şi să nu crezi neapărat tot ce se spune, 
aşa cum nici eu nu cred ce spune acum domnul Liviu Cocean.  

 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Domnule preşedinte, vă  rog să-mi permiteţi să iau cuvântul pentru câteva minute, 

pentru că vreau să-l asigur pe domnul Cocean că, din păcate pentru domnia sa, PSD este 
mereu alături de domnul preşedinte Titu Bojin, în funcţia de preşedinte al consiliului judeţean. 
Spun acest lucru în calitate de secretar al PSD şi tot partidul este alături de domnul 
preşedinte.  

Eu credeam că domnul Liviu Cocean ne spune cum a dus copiii la meeting. Haideţi 
domnilor, că nu ce face PSD şi domnul preşedinte sunt problemele noastre în plenul 
consiliului judeţean. Aici trebuie să vorbim despre problemele judeţului Timiş, despre găsirea 
soluţiilor pentru rezolvarea acestor probleme, care să vină în sprijinul cetăţenilor judeţului 
Timiş.  

 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Sunt lucruri care se întâmplă cu un an înainte de alegerile locale şi ne privesc şi pe 

noi.  
 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Deşi nu mi-a făcut plăcere, totuşi v-am ascultat. Aşa că, vă rog să mă ascultaţi şi 

dumneavoastră şi să nu mă întrerupeţi. Dacă totuşi mai aveţi ceva de spus, încerc cu greu, 
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cei drept, să vă ascult, însă, din nou vă spun, că PSD Timiş este alături şi îl susţine pe 
domnul Titu Bojin în funcţia de preşedinte al consiliului judeţean.  

Ce facem noi în viitor, sau ce veţi face dumneavoastră, asta rămâne de văzut. 
Haideţi acum să ne ocupăm de problemele judeţului.  

  
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Stimaţi colegi, vă rog să nu mai faceţi afirmaţii politice în plenul consiliului judeţean.  
 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Participând la şedinţele consiliilor locale din teritoriu am întâlnit o problemă şi, legat 

de această problemă, rog pe domnul vicepreşedinte Călin Dobra să ne informeze care este 
preţul pentru gunoiul colectat de la cetăţeni.  

Motivaţia pentru această solicitare este faptul că, la ultima şedinţă de consiliu local 
am asistat la discuţii între primar şi consilieri cu privire la acest preţ.  Preţul este 84 lei/tonă, 
dacă cei care culeg de la cetăţenii de la Periam  îl duc la Ghizela, iar dacă îl duc la Jimbolia 
preţul este 184 lei/tonă. Preţul este crescut artificial şi este susţinut de fiecare localitate în 
parte, aşa cum consideră fiecare, fie suportă primăria o parte, fie creşte preţul la cetăţeni.  

Deci, acest lucru nu funcţionează bine şi îi rog pe cei de la ADID să rezolve această 
problemă şi să ne informeze ce soluţie au găsit. Nu cred că trebuie să ia  100 lei în plus, 
pentru că duc gunoiul la staţia de transfer.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Înainte de a vă răspunde domnul vicepreşedinte Călin Dobra, aş vrea să vă spun că 

doresc să primim  în scris, în luna octombrie,  din partea domnului vicepreşedinte Călin 
Dobra şi ADID,  o informare cu privire la tot ceea ce înseamnă sistemul de management al 
deşeurilor. Din informare aş vrea să reiese care este stadiul de implementare, obligaţii, 
restanţe şi care este situaţia reală în acest moment.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Domnule preşedinte, intervenţia mea nu a fost făcută pentru a primi un răspuns din 

partea domnului vicepreşedinte Călin Dobra, pentru că o justificare există întotdeauna. 
Interesul meu este să se acţioneze şi să nu mai existe asemenea probleme. Orice justificare 
ar fi, nu ne ajută cu nimic dacă preţul este crescut cu 100 lei. 

 
Domnul vicepreşedinte Călin Dobra 
Există o justificare, pentru că în acest moment, fiecare primărie a încheiat un 

contract de colectare şi operare pe raza unităţii administrative respective, cu diferiţi operatori.  
În prezent, ne aflăm în situaţia în care finalizăm documentaţia pentru atribuirea 

contractelor de colectare deşeuri de pe raza judeţului Timiş. În momentul în care vom 
demara licitaţia, vom avea maxim 5 operatori pe cele cinci zone, aşa cum a fost împărţit 
judeţul Timiş, ţinând cont de fluxul de deşeuri.  

Aceste preţuri vor fi echilibrate, pentru că sunt preţuri impuse clar şi se regăsesc în 
documentaţia de atribuire. În acest moment, preţurile variază, pentru că sunt preţuri aprobate 
prin hotărâre a consiliului local şi contractele sunt încheiate cu diferiţi operatori.  
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Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Da, dar problema este preţul la staţiile de transfer. La Jimbolia este 100 lei/tonă, iar 

la Ghizela este 84/lei/tonă şi interdicţia celor care colectează acum gunoiul este să ducă 
direct la Ghizela.  

 
Domnul vicepreşedinte Călin Dobra 
Aşa este pentru că s-au construit aceste centre intermediare şi trebuie să se 

respecte fluxul de colectare al deşeurilor de pe raza judeţului Timiş. Diferenţa de preţ este 
normală pentru că în cadrul acestui proiect am achiziţionat maşini speciale de transport 
deşeuri. Aceste maşini fac transportul de la centre la deponeul de la Ghizela. Deci, operatorii 
trebuie să se ducă la aceste centre, iar de-acolo trebuie să preia deşeurile, cu maşini 
speciale de transport, pe care să le ducă la Deponeul de la Ghizela. Tariful de la Ghizela 
este tarif de depozitare, iar tariful de la centre este compus din tariful de depozitare plus 
tariful pentru transport şi acoperirea altor costuri.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
În acest caz consideraţi că este corect ca cetăţeanul să suporte el tariful de plimbat 

gunoiul? Eu cred că nu e corect. Cei care colectează vor să ducă la Ghizela şi să plătească 
84 lei şi nu trebuie să fie puşi să facă un circuit în plus, să încarce şi să descarce, iar pentru 
acest lucru să plătească 100 lei în plus.  

Acest lucru nu mi se pare corect şi din acest motiv am solicitat să găsim soluţii  
pentru a rezolva această problemă şi pentru a nu mai da în plus aceşti bani.  

 
Domnul vicepreşedinte Călin Dobra 
Din păcate, acest lucru nu se poate, pentru că am aprobat o documentaţie, un caiet 

de sarcini şi s-au semnat nişte contracte.  
 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Atunci aceste caiete de sarcini trebuie să le facem mult mai atent, pentru că ţine de 

noi acest lucru. 
 
Domnul vicepreşedinte Călin Dobra 
Nu, caietele de sarcini au fost făcute de specialişti care au analizat foarte bine ce 

înseamnă, atât Deponeul de la Ghizela, cât şi centrele intermediare de pe raza judeţului 
Timiş. Nu cred că noi avem capacitatea să facem o analiză economică, o analiză a tot ceea 
ce înseamnă cantităţile de deşeuri, fluxurile, obligaţii din punct de vedere al mediului, pentru 
a reduce procentul în ceea ce priveşte colectarea selectivă, etc. Sunt foarte multe probleme 
pentru care noi nu avem soluţii de rezolvare şi nici capacitatea de a stabilii preţul.  

Preţul a fost stabilit de către specialişti, respectiv tariful maximal de la care au pornit 
licitaţiile respective.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Totuşi, eu cred că e nevoie de o analiză mult mai amănunţită  
 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu 
La începutul şedinţei vă spuneam că la acest punct o să ridic problema Spitalului de 

Pediatrie Bega şi pentru a înţelege mai bine, rog colegii de la Departamentul tehnic să ne 



  46

arate pe ecran pozele pe care le-am făcut la acest spital, unde am fost nevoit să merg cu fiul 
meu care a avut o problemă de sănătate.  

După cum observaţi, pozele sunt făcute în subsolul spitalului, care arată într-o stare 
jalnică.  Pozele sunt recente, respectiv din 17 septembrie, atunci când am fost eu cu fiul meu 
la spital. Următoarele poze sunt făcute acum 2-3 zile şi acest lucru s-a întâmplat datorită 
intervenţiei mele la Direcţia  de Investiţii şi lucrurile au început cât de cât să se mişte în ceea 
ce priveşte stadiul investiţiilor şi reparaţiilor acolo.  

Din acest motiv, am ţinut neapărat să aduc la cunoştinţă consiliului judeţean acest 
aspect pentru că este vorba de un spital de copii şi trebuie să investim banii cetăţenilor 
acolo, unde este absolut nevoie de ei.  

Spitalul de Pediatrie Bega ţine de Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă Timiş şi cred 
că trebuie să fim foarte atenţi la ceea ce înseamnă această investiţie. Din câte am înţeles, 
investiţia este deja în derulare, dar termenele sunt deja depăşite.  

Saloanele au fost eliberate, încă nu s-au început lucrările, vine vremea rece şi o să 
fie multe cazuri de copii cu diferite probleme medicale şi nu sunt locuri pentru a-i putea primi 
în spital. E adevărat că avem două variante. Ori facem un lucru ca lumea, ori aşa cum face 
Primăria Timişoara, demolăm spitalul şi facem unul nou.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Dacă aţi uitat, vă informez că există studiul de fezabilitate la Ministerul Sănătăţii 

pentru un cont de investiţii care va fi luat de Guvern, prin Banca Europeană de Investiţii, 
pentru realizarea proiectului la maternitate. Avem promisiunea că astăzi se va aproba în 
Guvern trecerea Institutului Oncologic pentru modernizarea clădirii de pe Calea Torontalului. 
Tot astăzi avem promisiunea că va fi finanţată maternitatea din zona spitalului judeţean – 
Casa Austria – ortopedie.  

De asemenea, există un proiect la Ministerul Dezvoltării în vederea finanţării şi sper 
că vom fi sprijiniţi de domnul Săndesc, pentru a putea promova maternitatea mult mai repede 
pe BEI, având şi acordul nostru că suntem de acord să sprijinim finanţarea realizării  
maternităţii prin închiderea celor două, respectiv Bega şi Odobescu, pentru că una nu 
corespunde din punct de vedere al analizelor şi verificărilor făcute, iar cea de-a doua este 
revendicată.  

În şedinţa trecută am aprobat toate sumele solicitate de spitalul judeţean, iar acest 
lucru nu s-a mai întâmplat niciodată. Da, de această dată am aprobat tot cu condiţia ca toţi 
banii care îi dăm se vor duce pentru realizarea lucrărilor aprobate în condiţii de bună calitate 
şi la termenele stabilite.   

Şi în octombrie avem posibilitatea să facem o rectificare bugetară. Am invitat 
reprezentanţii tuturor instituţiilor subordonate să ne prezinte lucrările finalizate până la 30 
octombrie.  

 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Domnule preşedinte, am înţeles că sunt bani dar nu avem o soluţie pentru perioada 

următoare în acest sens.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Toate lucrările care sunt legal pregătite, cu studii de fezabilitate, cu posibilităţi de 

licitaţie, de selecţie a oferte în funcţie de lucrările care se întâmplă  sunt finanţate până la 31 
decembrie 2015.  
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Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Da, dar putem face mai mult decât atât. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Dar nu pot ei să facă chiar dacă putem noi.  
 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Ei fiind cine?  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Spitalul Judeţean de Urgenţă Timiş, care nu poate să-şi asume mai mult decât ce a 

făcut până acum prin proiectele pregătite, prin studiile realizate pe care trebuie să le pună în 
lucru.   

 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Dar cum vă explicaţi că acolo există o finanţare?  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Probabil că aceasta va fi dusă până la final. Aşa cum v-am spus finanţările solicitate 

pentru proiectele în derulare vor fi duse până la capăt. Se lucrează peste tot.  
 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Vreau să vă spun că eu am fost acolo şi nu era nimic.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Tot ce e posibil.  
 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Da, dar vreau să ne daţi un răspuns. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Credeţi că eu sunt şef de şantier la Spitalul de Pediatrie Bega? 
 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Da, dar sunteţi preşedinte al consiliului judeţean şi trebuie să ştiţi şi să ne daţi un 

răspuns concret.  
 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Bine, atunci mergem împreună.  
 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Domnule preşedinte, nu putem spune că le-am dat banii şi nu ne mai interesează. 

Ce vor spune părinţii copiilor care văd ce este acolo? Vor spune că noi nu investim nimic în 
acest spital.  Dumneavoastră nu aţi fost acolo să vedeţi în ce stadiu este spitalul.  
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Domnul preşedinte Titu Bojin  
Am fost şi ştiu ce este acolo. V-am spus tot ce ştiu. În plus, vă informez că în 

clădirea spitalului de pediatrie am făcut  o întâlnire cu toţi medicii şi am discutat problemele.   
    Dacă mai sunt alte discuţii? 
 
    Domnul consilier judeţean Liviu Borha 
    După cum ştiţi, abia anul trecut am obţinut permisiunea să trecem Continentalul ca 
societate care poluează.  Nu ştiu ce se întâmplă în acea zonă, dar vreau să vă spun că am 
luat legătura cu locuitorii din Dumbrăviţa şi cei care stau în zona Pădurea Verde care mi-au 
spus că acolo este un aer irespirabil.  

Din acest motiv, vă rog ca la următoarea şedinţă să invitaţi conducerea Agenţiei de 
Protecţie a Mediului să ne prezinte care este situaţia actuală a proiectelor, pentru că am citit 
în presă că au primit zeci de mii de euro să schimbe filtrele pentru purificarea aerului.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
De acord cu solicitarea dumneavoastră şi la şedinţa din luna octombrie va fi invitat 

directorul  Agenţiei de Protecţie a Mediului pe care îl rog să ne prezinte un raport în acest 
sens.  

 
 Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu  
 Revin şi aduc din nou în atenţia dumneavoastră problema Spitalul Oncologic din 
Timişoara, având în vedere că incidenţa cazurilor de cancer pe raza judeţului Timiş este mai 
mare decât la nivel naţional. Statistica este reală, însă nu se ştiu cauzele acestei incidenţe.  
 Vă rog să insistaţi ca acest spital să fie cât mai urgent construit la Timişoara. Aceasta 
este rugămintea mea şi sper că atunci când este vorba de sănătatea cetăţenilor judeţului 
Timiş vom găsi cele mai bune soluţii. Suntem în pericol să fim o populaţie foarte mare 
afectată de cancer în judeţul Timiş. Nu se ştiu care sunt cauzele sau factorii determinanţi, dar 
unul dintre aceste cauze ar putea fi şi poluarea despre care vorbea domnul Liviu Borha.  
 
 Doamna consilier judeţean Rus Georgeta 
 Domnule preşedinte, nu vreau să vă trag la răspundere pentru lipsa vaccinurilor din 
maternităţi, însă vreau să găsim împreună o soluţie, pentru că din nou lipseşte vaccinul 
antihepatic numit Euvax B. Este vorba despre acel vaccin care se face în primele 24 de ore 
din viaţă, iar dacă nu este făcut, nu se mai poate recupera. Dacă chiar se recuperează, acest 
lucru se face prin artificii fantastice din partea medicilor de familie la 2 sau 4 luni.  
 Din acest motiv, vă rog să găsim un fond de rezervă, astfel încât atunci când la nivel 
naţional se întâmplă acest lucru cu licitaţia pentru  vaccinurile obligatorii, oricum sistemul de 
sănătate are deficienţe grave, să avem un fond de rezervă care să dea posibilitatea 
maternităţilor să-şi cumpere acele vaccinuri până situaţia se rezolvă.  
 Acest vaccin se face din 1995 în primele 24 de ore din viaţă, apoi la 2 şi 6 luni ale 
sugarului, iar dacă nu se face, nu mai poate fi recuperată această schemă.   
 Ar trebui ca managerii  maternităţilor să ne atenţioneze care este necesarul de 
vaccinuri.  
  
 Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Dar credeţi că banii sunt problema? 
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 Doamna consilier judeţean Rus Georgeta 
 Ştiu că se face licitaţie la nivel naţional, iar când licitaţia este terminată, se cumpără 
vaccinurile şi se trimit în teritoriu.  
 
 Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Cred că trebuie să analizăm această problemă, să vedem dacă putem sau nu să ne 
implicăm noi.  
 

Doamna consilier judeţean Rus Georgeta 
 Cred că putem stabili un fond de rezervă, să putem lua vaccinul pe perioada cât 
lipseşte. În primăvară a lipsit vaccinul BCG. Un vaccin la fel de important care se face în ziua 
externării bebeluşului din maternitate.  Deci, ţine tot de maternităţi şi din acest motiv am spus 
că managerii trebuie să ne facă o solicitare cu necesarul de vaccin care lipseşte.  
 
 Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Vom invita managerii maternităţilor şi pe cei ai spitalelor de copii să discutăm această 
problemă şi să găsim soluţia cea mai bună  
 

Doamna consilier judeţean Rus Georgeta 
 Da, trebuie să vorbim cu ei, sau cu domnul director al direcţiei sanitare, să iniţieze un 
proiect de hotărâre în acest sens.  
 
 Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia 
 Aş vrea să aduc în atenţia dumneavoastră trei probleme. În primul rând, îl rog pe 
domnul director Gheorghe Tătar să ne spună când va începe şi când se va termina 
reabilitarea drumului dintre  intersecţia spre Birchiş şi Satul Temereşti care este distrus în 
totalitate de maşinile grele.  
 De asemenea, ţinând cont de înţelegerea dintre consiliul judeţean şi constructorii de  
la autostradă, cu privire la podul de la Făget unde în acest moment este luat de pe el covorul 
asfaltic, aş vrea să ştiu când se va începe şi când se va termina reabilitarea acestui pod.  
 În final aş vrea să revin cu solicitarea ca, în octombrie când se vor discuta cererile de 
buget să fie luată în considerare şi problema spitalului din Făget prin intermediul primăriei din 
Făget pentru realocarea unei sume pentru reabilitarea Secţiei de Pneumologie.  
 

Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Acest lucru se poate face, doar dacă banii vor fi repartizaţi prin consiliul judeţean 
pentru primării. Dacă vor, fi prin consiliul judeţean putem discuta despre finanţarea către 
Primăria Făget, cu dedicaţie, sau cu rugămintea pentru spital.  
 
 
  
 Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia 
 Argumentul este că actuala Secţie de Pneumologie se află în centrul oraşului Făget şi 
nu în interiorul incintei spitalului, medicii care sunt de gardă dacă au o urgenţă la 
pneumologie nu pot părăsi compartimentul de urgenţă din spital, bolnavii care trebuie 
investigaţi, probe de laborator, radiografii pulmonare trebuie aduşi din centru la spital, iar 
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cantina spitalului se află în incinta spitalului şi mâncarea trebuie transportată în centru de trei 
ori pe zi.  
 Eu am rugat reprezentanţii primăriei şi ai spitalului să facă un studiu de fezabilitate 
pentru o sumă modică, ce a ar putea fi alocată primăriei care la rândul ei să ajute spitalul.  
 
 Domnul consilier judeţean Cosmin  Costa 
 Aş vrea să-mi spuneţi dacă aveţi informaţii în ceea ce priveşte răspunsul la contestaţia 
Curţii de Conturi şi dacă da, atunci ce termene s-au primit? 
 
 Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Vă referiţi la răspunsul pe linie de sport? Pentru că noi contestaţia am făcut-o pe linia 
de finanţare a activităţilor sportive.  
 Vreau să vă spun că nu am primit încă răspunsul. Îl aşteptăm şi noi cu mare interes, 
pentru că e o problemă destul de serioasă la asociaţiile şi structurile sportive. Baschetul, de 
exemplu, şi-a înjumătăţit efectivul. Azi de dimineaţă a venit la mine domnul Stanci de la 
echipa de fotbal şi din câte am aflat, nici la Primăria Timişoara nu s-au găsit soluţii. Sunt în 
discuţii, se iau în calcul tot felul de variante dar nu am găsit soluţia legală.  
 În ceea ce priveşte sportul din judeţul Timiş suntem într-o situaţie foarte delicată. Am 
promis, că în funcţie de rezultatul primit vă voi supune posibilitatea de finanţare. Nu am făcut 
acest lucru pentru că  nu am primit nici un răspuns pozitiv sau negativ în acest sens. Sunt 
convins că nici unul dintre dumneavoastră nu veţi vota pentru că veţi spune că este problema 
ordonatorului de credit. Eu v-am informat că nu voi plăti până nu voi primi un răspuns pozitiv 
sau negativ.  
 Dacă răspunsul este pozitiv atunci situaţia este clară, iar dacă este negativ atunci nu 
voi semna decât dacă împreună ne asumăm responsabilitatea.  
 Ei nu au un termen. Trebuie să analizeze contestaţia depusă de noi şi să dea un 
răspuns oficial fie că este  pozitiv sau negativ.   Până astăzi nu am primit nici un răspuns.  
 Sincer, îmi doream să primim un răspuns într-un fel sau altul pentru a şti ce facem pe 
viitor. Avem solicitare scrisă de la toate cluburile prin care ne roagă să le transmitem poziţia 
noastră cu privire la posibilitatea de finanţare astfel încât ei să poată lua măsuri în funcţie de 
răspunsul nostru.   
 Nu le-am răspuns la solicitare tocmai pentru că nu am primit nici un răspuns. 
Aşteptăm şi sperăm să fie un răspuns favorabil din partea Curţii de Conturi. Dacă se 
întâmplă acest lucru atunci nu mai este necesară o nouă formă de finanţare şi le putem da 
banii pe care îi avem deja aprobaţi prin bugetul pe acest an.  
 Dacă răspunsul este negativ atunci, probabil, trebuie să venim şi noi, aşa cum s-a 
întâmplat şi la Primăria Timişoara, cu o nouă soluţie de finanţare, fie că va fi pe proiecte, pe 
legea sportului sau altă formă legală.  Trebuie să aşteptăm răspunsul oficial la contestaţie 
care ar trebui să vină în luna octombrie pentru că a fost depus din 24 august.  
 
 Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
 Mă bucur că doamna Marinconi a adresat întrebarea legată de starea drumurilor din 
zona Făget. Ştiţi că acelaşi lucru l-am făcut şi eu acum două luni şi inclusiv în presă am 
discutat despre această problemă. Deci, sunt interesat să primim un răspuns în acest sens, 
pentru că şi eu aş fi adresat această întrebare. Aş vrea să ne spună domnul director 
Gheorghe Tătar care este starea podului pe drumul judeţean care duce către judeţul Arad.  
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 Pe de altă parte, pentru că am avut o discuţie la începutul plenului despre proiectul 
iniţiat de mine cu privire la cântărirea vehiculelor care circulă pe drumurile judeţene, vreau să 
vă spun că nu mă mulţumeşte răspunsul primit atunci când am propus formarea unei comisii.  
Există o comisie de circulaţie, condusă de colegul nostru domnul Călin Dobra, dar sunt 
convins că domnia sa ar fi bucuros să i se alăture în comisie şi alţi consilieri judeţeni.  
 În cazul în care nu se găseşte o formulă pentru a se alătura acestei comisii câţiva 
dintre consilierii judeţeni, într-o formulă sau alta, atunci eu voi avea mari semne de întrebare. 
Până la urmă putem face platforme undeva la capătul judeţului unde nu mai putem 
monitoriza nimic din ce ne dorim.  
 Prin urmare, domnule preşedinte, vă rog să găsiţi o formulă prin care câţiva consilieri 
judeţeni, inclusiv eu cel care am iniţiat acest proiect, să se alăture comisiei de circulaţie 
pentru a propune concret locaţiile de implementare a platformelor. Altfel, personal voi avea 
mari semne de întrebare.  
 
 Domnul preşedinte Titu Bojin  
 Dar nu credeţi că ar fi mai corect să împuternicim comisia să facă acest lucru.  
 
 Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
 Nu, eu îmi doresc ca din comisie să facă parte cineva de la urbanism.  
 
 Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Dar sunt deja în această comisie. 
 
 Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
 Dar poate să fie şi altcineva. De exemplu, eu, personal, solicit să fac parte din această 
comisie.  
 

Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Vom solicita comisiei să ne facă propuneri pe care să le analizăm, iar dacă nu suntem 
mulţumiţi de aceste propuneri sau vreţi să fie şi alţii în plus, atunci nu am nimic împotrivă să 
mergeţi şi dumneavoastră.   
 
 Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile  
 Domnule preşedinte, dumneavoastră ştiţi foarte bine că la comisia respectivă se 
discută cu datele pe masă. Aceste date sunt foarte importante pentru a lua o decizie. Eu sunt 
convins că putem fi direcţionaţi pe o pistă falsă fără ca noi ceilalţi să ştim datele necesare. 
Din acest motiv solicit personal să fiu invitat la această comisie sau există alte interese?  
 
 Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Executivul consiliului judeţean nu poate să vă direcţioneze pe o pistă falsă. Este 
exclus acest lucru.  
 

Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
În acest caz, voi solicita în scris să se constituie o comisiei pentru stabilirea locaţiilor 

de amplasare a platformelor pentru cântărirea vehiculelor.  
Voi face această solicitare pentru că văd că nu ne putem înţelege omeneşte.  
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Domnul preşedinte Titu Bojin 
Nu mă deranjează dacă faceţi acest lucru. Ştiţi că orice comisie are două variante, 

respectiv să rezolve sau nu ceea ce îşi propune.  
Personal, consider că proiectanţii, aşa cum au propus ei, sigur nu se poate amplasa 

platforme pe toate drumurile judeţene.  Se poate face doar pe drumurile judeţene cele mai 
importante şi dacă în acest moment sunt propuse două dintre ele ar trebuie să fim de acord 
pentru că nu avem interesul să facem la graniţa cu judeţul Arad sau cu Hunedoara.  

 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Eu nu mă refer la cele două drumuri care se implementează acum. Eu mă refer la 

perspectiva următorilor ani când va trebui să implementăm aceste platforme. Având în 
vedere că avem autostrada ar trebui să monitorizăm încărcările şi descărcările înspre şi 
dinspre autostradă. Putem, de asemenea, să avem şi alte variante de lucru, de exemplu la 
intrarea în cele două  municipii.  Deci, putem să ne gândim, să găsim soluţii împreună şi să 
nu fie o chestiune ascunsă sub preş şi deciziile să fie luate discreţionat.  

 
Domnul vicepreşedinte Călin Dobra 
Aş vrea să-l rog pe domnul Marian Vasile să înceteze cu afirmaţiile de genul „pe 

ascuns” şi „ alte interese” Pentru ultima dată vă rog domnule Marian Vasile să încetaţi cu 
acuzaţii la adresa mea.  

 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Şi dacă nu încetez ce se întâmplă domnule Călin Dobra? Să ştiţi că îmi asum tot ce 

spun.  
 
Domnul vicepreşedinte Călin Dobra 
Vă rog să-mi permiteţi să îmi continui ideea. Dumneavoastră trebuia să ştiţi pentru că 

aţi fost doi ani vicepreşedinte al consiliului judeţean că această comisie de circulaţie rutieră 
este o comisie tehnică din care fac parte doar eu, în calitate de vicepreşedinte al consiliului 
judeţean – ca preşedinte al comisiei, restul componenţei sunt reprezentanţi ai Poliţiei rutiere, 
ai Comisiei de urbanism, Direcţia Judeţeană de Drumuri, Direcţia de Patrimoniu, CNADR etc.  
Reprezentantul consiliului judeţean era unul din vicepreşedinţii consiliului judeţean conform 
legislaţiei în vigoare.  

Nu cred că noi avem o capacitate deosebită să analizăm toate problemele tehnice de 
care se ocupă poliţia rutieră, CNADR-ul şi alţi specialişti.  

 
Domnule consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Domnule vicepreşedinte Călin Dobra, responsabil de acest resort, respectiv drumurile 

judeţene, vă atrag atenţia că sunteţi într-o direcţie greşită şi vă asumaţi cam mult.  Eu am 
solicitat să fiu invitat la această comisie şi nu cred că participarea mea în calitate de invitat 
deranjează pe cineva.  

 
Domnul vicepreşedinte Călin Dobra 
Ca invitat este cu totul altceva, nu aşa cum aţi spus că vreţi să fiţi membru.  
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Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Poate că nu aţi fost atent la solicitarea mea. Era o variantă prin care eu să particip în 

calitate de invitat şi o altă variantă prin care am propus crearea unei comisii. Vă rog să vă 
asumaţi resortul cu mai multă responsabilitate şi seriozitate, iar eu îmi asum tot ce spun.  

 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Am asistat la dialogul dumneavoastră în ceea ce priveşte finanţarea sportului şi după 

părerea mea, blocajul din acest moment ar trebui împărţit în două. Pe de o parte este, faptul 
că noi aşteptăm răspunsul la o contestaţie la raportul Curţii de Conturi, cu privire la concluzii, 
decizii etc, iar acest lucru este o chestiune care interesează mai mult finanţarea care a avut 
loc în anii anteriori, perioadă pentru care s-a efectuat controlul.  
 

Domnul preşedinte Titu Bojin   
Şi în acest an am dat bani. Am dat toate sumele până la 30 iunie.  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Da, dar tot trecut este.  
Sincer, eu mă aşteptam, ca din partea executivului, aveţi lângă dumneavoastră un 

vicepreşedinte care, la bază, este profesor de sport, să ne propună cel puţin o iniţiativă 
legislativă prin care să finanţăm, printr-o altă formulă, echipele care acum nu au finanţare. 
Deja a trecut o perioadă destul de mare în care se putea găsi o astfel de formulă de 
finanţare.  

Am citit mult despre acest lucru şi am văzut că sunt municipalităţi care finanţează în 
continuare sportul şi nu au nici un fel de probleme. Acest lucru ţine de aplicarea legii şi de 
administrarea acestei finanţări. Nu văd motivul pentru care nu deblocăm această finanţare.  
Nu pot să cred că trebuie să aşteptăm acel răspuns care, de fapt, ne absolvă de nişte sume 
care au fost deja cheltuite. Acel răspuns nu ne spune că putem cheltui la fel de prost banul 
public ci doar că trebuie să respectăm legea într-o formă sau alta. Nu văd de ce nu acţionăm 
în viitor.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În şedinţa de data trecută în care aţi fost foarte vehemenţi, iar acum văd că v-aţi mai 

revenit în fire,  v-am întrebat dacă  că este corect să ne asumăm împreună răspunderea că 
finanţăm conform aprobărilor şi actelor pe care le avem ţinând cont că asocierea cu 
Timisoara este legală.  Dumneavoastră aţi spus că nu sunteţi de acord şi că trebuie să-mi 
asum eu răspunderea. 

Până astăzi nu am primit nici un răspuns la contestaţie. Noi nu am făcut contestaţia 
pentru a ne spune dacă ne iartă de datoriile pe care le-am făcut în anii anteriori. Am făcut 
contestaţia pentru a ne spune dacă este legală sau nu finanţarea. În acest moment mai 
avem 1 milion de lei, pentru că 1 milion l-am dat, pe care am decis să nu-l dăm până nu 
avem un răspuns din partea Curţii de conturi la contestaţia transmisă.   

Sperăm să primim un răspuns prin care să ne spună că este corectă asocierea pentru 
că altfel nu avem cum să dăm banii.  Nu s-au dat nici la Primăria Timişoara nu se vor da nici 
de la consiliul judeţean pentru că din câte ştiţi unii dintre colegii noştri sunt deja acţionaţi în 
instanţă, iar Camera preliminară trebuie să ne spună dacă îi suspendăm din activitate sau 
nu.  
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Aţi văzut că şi la Primărie a venit un regulament pe care juriştii nu l-au semnat. Acum 
se fac din nou alte forme, se caută alte soluţii pentru a rezolva această probleme.  

Dacă astăzi am schimba finanţarea ar însemna să recunoaştem că am finanţat greşit. 
Acest lucru nu îl putem spune chiar dacă îmi pare nespus de rău că nu putem să sprijinim 
sportul.  

Domnul secretar are pregătit un proiect, dar aşteptăm să vină răspunsul. Dacă acesta 
va fi negativ atunci avem un proiect pentru finanţare pe o altă formulă pe care nimeni nu 
poate să ne-o garanteze dacă este corectă sau nu până nu vine Curtea de conturi să ne 
spună.  Forma de finanţare care există astăzi a fost făcută cu Curtea de conturi . Atunci ne-a 
spus că forma cea mai corectă este asocierea tip Leo De Maio de la Baschet, iar acum, 
pentru că în control au venit alţii nu cei cu care am discutat noi, ne spun că acea asociere nu 
mai e bună. 

Este o situaţie delicată care nu este a consiliului judeţean, a preşedintelui consiliului 
judeţean sau a consilierilor judeţeni. Sunt convins că fiecare dintre noi ne dorim să finanţăm 
însă nu vreau să expunem pe nimeni pentru că în Raportul Curţii de conturi se specifică 
foarte clar că răspund preşedintele, vicepreşedinţii, directorul economic, secretarul, consilierii 
judeţeni din vechiul şi actualul mandat.  Personal îmi asum răspunderea dar nu îmi asum 
răspunderea pentru dumneavoastră cei care sunteţi în actualul mandat şi poate aţi fost şi în 
mandatul trecut.  

Aşteptăm răspunsul şi decidem dacă mai dăm bani la sport sau chemăm presa, facem 
o conferinţă de presă şi spunem că ne pare rău, însă datorită modului de finanţare nu mai 
putem susţine.  Ei pe proiecte, aşa cum vor ei, pentru că e singură modalitate, e foarte greu 
pentru că nu putem merge pe valorile date de noi care se ridică la milioane de lei şi  pentru 
că trebuie să ţinem seama de obiectivele ce vor fi trecute în proiect. În finanţările pe proiecte 
trebuie îndeplinite nişte obiective.  

Sincer, vă înţeleg punctul de vedere. Am dat declaraţii şi în presă şi la Digi 24  în 
speranţa că îi vom sensibiliza. După părerea mea cred că este o problemă naţională care ne 
depăşeşte pe noi ca şi consilii locale sau judeţene. Până în prezent Legea 69 s-a modificat 
de trei ori şi nici în prezent nu este clarificată.  

A fost domnul Burleanu aici, l-am trimis pe domnul Dobra la Bucureşti în speranţa că 
vor găsi ei o soluţie la nivel central pentru rezolvarea acestei probleme. Trebuie schimbat 
cadrul legislativ altfel nu văd o rezolvare.  

 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu  
V-am ascultat cu mare atenţie şi vreau să vă spun, după părerea mea, că această 

atitudine are o parte greşită. Sigur că e bine să primim un răspuns pozitiv la contestaţie 
pentru că atunci s-ar debloca finanţarea, toţi cei care sunt învinuiţi în decizia Curţii de conturi 
ar scăpa de o presiune psihică extraordinară şi de o posibilă cheltuială materială greu de 
suportat. Dar, dacă pierdem atunci înseamnă că am pierdut un timp în care nu am finanţat 
activităţile respective, unele dintre ele se vor închide aşa cum este echipa de baschet şi tot 
va trebui să ne gândim la un alt mecanism pentru că fără implicarea financiară a instituţiilor 
care au fost implicate până în acest moment nu cred că vor avea un rezultate la nivel de  
performanţă.  

Prin urmare, ce ne împiedică? Doar argumentul că dacă gândim,  în virtutea celor 
prevăzute în decizie,  un mecanism care să corespundă observaţiilor şi să satisfacă 
prevederile legale … dar cine ne împiedică să gândim un astfel de mecanism? Asta nu 
înţeleg.  
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Domnul preşedinte Titu Bojin 
Mecanismul este gândit, este pregătit dar încă nu l-am pus în discuţie ca să putem 

schimba modul de finanţare.  
 
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Dar staţi, că ce spuneţi dumneavoastră este un fel de a spune ceva de genul că 

punem presiune pe ei că poate cedează. Ei nu au nici o legătură cu presiunea care o punem 
noi pentru faptul că falimentează echipele sportive (de fotbal, de handbal, de baschet etc).  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Din nou vă spun că avem pregătit o modalitate de finanţare dar nu satisface în acest 

moment cele cinci cluburi din punct de vedere a posibilităţilor financiare. Pe proiecte noi nu 
putem să finanţa cluburile cu 7-8 milioane lei/an  aşa cum solicită ei. Sunt aproximativ 70 -80 
miliarde de lei. Vedeţi că noi ne certăm pentru 5-10 mii de lei pe care vrem să-i dăm la o 
echipă sau alta.  

Nu putem susţine astfel patru echipe în divizia naţională şi trebuie să găsim o altă 
formulă. Eu nu sunt de acord să discutăm? Eu zic că nu. Vă rog să aveţi răbdare până 
primim răspunsul. Indiferent dacă acesta este pozitiv sau negativ convoc o şedinţă 
extraordinară şi decidem împreună ce facem în continuare. În acest moment singurele 
variante sunt asocierea sau finanţarea pe proiecte. Dacă mergem pe proiecte atunci e nevoie 
de hotărâre a consiliului judeţean, de comisie specială, etc.  

Să ştiţi că probleme sunt nu doar în Timişoara ci în toată ţara. Chiar am fost la o 
primărie din judeţ,  al cărui nume nu îl spun aici, care finanţează la fel ca noi. Este asociat, 
are hotărâre de consiliul local, are hotărâre în instanţă dar cu toate astea dacă noi mâine 
primim răspuns negativ şi ei încetează finanţarea.  

Vă rog să fiţi convinşi că discutăm zilnic cu toţi factorii implicaţi. Căutăm soluţii pentru 
rezolvarea acestei probleme. Singurii care au spus că nu pot rezista este echipa de baschet. 
Celelalte au spus că mai pot rezista o lună pentru că au ceva bani.  

Dacă mai sunt alte discuţii, dacă nu, dată fiind epuizarea ordinei de zi, declar închise 
lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Timis 
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